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انعقاد توافق نامه همکاری بین نفت ستاره 
خلیج فارس و صندوق ملی محیط زیست

واکسن ایرانی کرونا 
در خدمت نظام سلامت هرمزگان 

گروه خبر // استاندار هرمزگان از عملکرد مدیر کل و کارکنان اداره کل امور مالیاتی هرمزگان در 
بخش های استرداد ارزش افزوده به صادرکنندگان، ارتقای سطح درآمدهای استان، استقرار نظام 

مالیاتی هوشمند و... تقدیر و تشکر کرد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ اســتاندار هرمزگان در دیدار با مدیرکل،معاونین و مســئولین اداره کل امور 
مالیاتی هرمزگان هفته فرهنگ ســازی مالیاتی را به  تمامی تلاشگران عرصه اقتصادی در سازمان امور 
مالیاتی کشــور و به ویژه کارکنان اداره کل امور مالیاتی هرمزگان تبریک گفت. فریدون همتی با اشاره به 
اینکه پرداخت مالیات، مشــارکت مردم در اداره ی جامعه است، اظهار داشت: کسانی که مالیات پرداخت 

می کنند؛ در ایجاد امنیت، ارتقاء سطح آموزش و پرورش، توسعه و آبادانی کشور و ...سهیم هستند.همتی 
هفته فرهنگ ســازی مالیاتی را همچنین به تمام مودیان مالیاتی که نسبت به وظایف خود در امر مالیات  
از جمله پرداخت به موقع مالیات و ارائه اظهارنامه مالیاتی به صورت منظم اقدام می کنند،تبریک گفت و 
تشکر کرد . استاندار هرمزگان افزود :در امر پرداخت مالیات هیچ استثنایی وجود ندارد به غیر از مواردی 

که قانون گذار تعیین کرده است.
  همتی ادامه داد: کسانی که فرار مالیاتی دارند نه تنها در توسعه و سازندگی جامعه مشارکت ندارند، بلکه 

می خواهند از سهم مشارکت مردم برای رفاه حال خود استفاده کنند.

لزوم تسریع در تخلیه 
و بارگیری کالاهای اساسی 

قدردانی استاندار از مدیرکل و کارکنان امور مالیاتی هرمزگان

قدردانی استاندار 
از مدیرکل و کارکنان امور مالیاتی هرمزگان

کسانی که مالیات پرداخت می کنند ؛ در ایجاد امنیت ، ارتقاء سطح آموزش و پرورش ، توسعه و آبادانی کشور و ...سهیم هستند

گــروه خبــر //  با حضور اســتاندار 
هرمزگان، معاون اســتاندارد سازی و 
آموزش سازمان ملی استاندارد و مشاور 
عالی رئیس ســازمان ملی استاندارد و 
مدیر کل حوزه ریاست و هماهنگی امور 
استان های ســازمان ملی استاندارد و 
جمعی از مدیران و معاونین استانداری 
و اســتاندارد هرمزگان آئین تودیع و 

معارفه مدیران کل استاندارد هرمزگان 
برگزار شد . 

  در این آئین از زحمات عیســی باقرزاده 
همایی مدیر کل سابق قدردانی شد و محمد 
کمالی به عنوان مدیر کل جدید اســتاندارد 
هرمزگان معارفه گردید . در ادامه استاندار 
هرمزگان بر ارتقای ســطح اســتاندارد در 
استان و تلاش بیش از پیش در این عرصه 

تاکید نمود و توســعه این جایگاه را منوط 
به بهره گیری از تمامی ظرفیت ها و تلاش 
بی وقفه و هدفمند در این مســیر  دانست.  
در پایان وی از زحمات مدیر کل اســبق 
استاندارد تقدیر و تشکر نموده و برای مدیر 
کل جدید باتوجه به تجربیات موفق و موثر 
ایشان در مجموعه وزارت کشور، آرزوی 
موفقیت و استفاده از این ظرفیت در پیشبرد 

اهداف استاندارد در اســتان نمود .گفتنی 
اســت؛ محمد کمالی  پیش از آن مشــاور 

حقوقی استاندار و بخشدار کیش بود.

گروه خبر // معاون بهداشت و درمان بنیاد شهید و امور 
ایثارگران استان هرمزگان گفت: در راستای پیشگیری 

از ویروس کرونا، واکسیناســیون جانبازان ۲۵ تا ۵۰ 
درصد و همسران جانبازان ۷۰ درصد در سراسر استان 

انجام می شود.
 به گــزارش خبرنگار دریا ، محمد تنیان، ضمن اشــاره به 
هماهنگی های انجام شــده در خصوص تزریق مرحله سوم 
واکســن به ایثارگران، گفت: واکسیناسیون جانبازان ۲۵ تا 
۵۰ درصد و همسران جانبازان ۷۰ درصد به دلیل مراقبت و 

پرستاری از این جانبازان عزیز، از دوشنبه ۲۱ تیر در سراسر 
اســتان آغاز شده است و حداکثر طی مدت ده روز به پایان 
می رسد. معاون بهداشت و درمان بنیاد شهید و امور ایثارگران 
اســتان هرمزگان با بیان اینکه حفظ ســلامت ایثارگران از 
تکالیف همه مسئولان و به ویژه کارکنان این نهاد است، گفت: 
جانبازان ۷۰ درصد و جانبازان ۵۰ درصد به بالا، پیش از این 

در دو مرحله، واکسن کووید ۱۹ دریافت کردند.

   گروه خبر // مراحل تبدیل وضعیت ۳۴ نفر 
از جامعه شــاهد و ایثارگر شاغل در منطقه 
ویژه اقتصادی خلیج فارس به صورت جدی 

آغاز شده است.

 بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ عطا ناوکی مدیرکل 
بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان، در نشست 
با حســن خلج طهرانی مدیر عامل منطقه ویژه 
اقتصادی خلیج فارس، ضمن تشکر و قدردانی از 

اقدامات به موقع این مجموعه در راستای اجرای 
قانون تبدیل وضعیت ایثارگران، گفت: برخلاف 
بعضی از دستگاه های اجرایی که با توجیه های 
مختلف بخشنامه ابلاغ شــده را اجرا نمی کنند، 
خوشبختانه همکاری و تعامل سازنده منطقه ویژه 
اقتصادی خلیج فــارس در تبدیل وضعیت کلیه 
ایثارگران شــاغل خود، قابل تحسین است. وی 
با اشــاره به انعقاد تفاهم نامه همکاری بین بنیاد 
و منطقه ویژه اقتصادی خلیج فارس در ماه های 
گذشته، عنوان کرد: با توجه به اینکه براساس نیاز 
صنایع استان، تنی چند از فرزندان شاهد و ایثارگر 
در رشته های فنی توسط بنیاد معرفی شدند که هم 
اکنون در مرحله مصاحبه هستند، انتظار می رود 
همکاری ها تداوم بیشــتری داشته باشد. حسن 
خلج طهرانی مدیرعامــل منطقه ویژه اقتصادی 

خلیج فارس نیز خدمت به خانواده های معظم شهدا 
و ایثارگران را سعادت بزرگی دانست و گفت: خدا 
را شاکریم که این افتخار را نصیب ما کرد تا بتوانیم 
فرایند استخدام کلیه ایثارگرانی که قرارداد مستقیم 
با این مجموعه دارند را براساس بخشنامه ابلاغ 
شــده، انجام دهیم. وی خاطرنشان کرد: البته با 
توجه به جلسه ای که طی روزهای آینده با صنایع 
استان برگزار خواهد شــد، در راستای اجرایی 
کردن بخشــنامه قانون تبدیل وضعیت ایثارگران 
در اسرع وقت، تأکید خواهیم کرد. گفتنی است؛ 
در این نشســت غلامرضا باقرزاده معاون تعاون 
و امور اجتماعی بنیاد شــهید و امور ایثارگران 
هرمزگان، قاسم صادقی رئیس اداره اشتغال بنیاد 
استان و جمعی از معاونان منطقه ویژه اقتصادی 

خلیج فارس نیز حضور داشتند.
ادامه از تیتر یک//

استاندار هرمزگان همچنین از اهتمام کارکنان اداره کل امور 

مالیاتی هرمزگان در استقرار نظام مالیاتی هوشمند، حمایت 
از تولیدکنندگان و صادرکنندگان و تلاش بی شائبه آنان در 
راســتای ارتقاء سطح درآمدهای استان در چند سال اخیر 
تقدیر و تشــکر کرد.مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان نیز در 
ادامه با بیان اینکه ۱۱۳ درصد درآمدهای اســتان درسال 
گذشته محقق شده است؛ میزان درآمدهای وصول شده در 
سه ماهه اول ســال جاری را ۲ هزارو ۱۳۰ میلیارد تومان 
اعلام کرد.شاکررضا مریدی افزود: میزان وصولی درآمدها 
در سال گذشته نیز ۴ هزار و ۹۹۰ میلیارد تومان بود که با 
این میزان وصولی، ۱۱۶ درصد درآمدها در استان هرمزگان 
محقق شده است.مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان بیان داشت: 
وصول درآمدهای استان در ســال گذشته، ۹۲ درصد آن 
برعهده اداره کل امور مالیاتی و هشــت درصد نیز برعهده 
سایر ســازمان ها بود که از این ۹۲ درصد که برعهده امور 

مالیاتی بوده، امروز به ۹۸ درصد افزایش یافته است. 
وی ادامه داد: ســال گذشته نیز ۶۳۲ میلیارد تومان درآمد 
با یک افزایش ۲۵ درصدی نسبت به سال قبل تر آن)۹۸( 

که ۵۲۱ میلیارد تومان بود، بین شهرداری ها و دهیاری های 
استان هرمزگان توزیع شد.

مریدی ابرازداشت: علاوه بر وصول مالیات، وصول عوارض 
و واریز به حســاب شــهرداری و دهیاری ها و کمک به 
واحدهای تولیدی برای اســترداد مالیات ارزش افزوده به 
عنوان ۲ رســالت مهم امور مالیاتی در کشور مورد توجه 

است.
* ۷۷۰ میلیــارد تومان به صادرکنندگان برگردانده 

شد
مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان در خصوص استرداد مالیات 
بر ارزش افزوده به صادرکنندگان نیز اظهارداشــت: سال 
گذشته ۷۷۰ میلیارد تومان به صادرکنندگان برگردانده شد 
و نســبت به ســال ماقبل آن که ۲۹۵ میلیارد تومان بوده، 
۱۶۰درصد رشد داشته ایم.مریدی با بیان اینکه سهم مالیات 
بر ارزش افزوده، نیمی از کل منابع مالیاتی در نظام اقتصادی 
کشور است، افزود: قانون جدید سبب رونق تولید و حمایت 

از تولید ملی است.
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 استاندار هرمزگان:

هرمزگان در پیک دوم 
شیوع بیماری کرونا 

قرار دارد

 برق مشترکان پرمصرف 
در هرمزگان قطع می شود

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان :

 سرعت واکسیناسیون 
در استان باید افزایش یابد
2

مردودی مسئولان در بافت فرسوده

مدیرکل جدید استاندارد هرمزگان معارفه شد 

معاون بهداشت و درمان بنیاد شهیدهرمزگان خبر داد

آغاز واکسیناسیون جانبازان ۲۵ درصد در استان

منطقه ویژه اقتصادی خلیج فارس، تبدیل وضعیت ایثارگران را آغاز کرد

نوبت اول فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای

گانی شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان روابط عمومی و آموزش هم

شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد  مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات 
 الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 
پاکت ها از طریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است 
مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در 

مناقصه محقق سازند . موضوع مناقصه :  عملیات اجرای احداث چهار باب ساختمان دیزل ژنراتور مجتمع آبرسانی لاورمیستان
مبلغ برآورد اولیه:  مبلغ 8.716.251.340 ریال )هشت میلیارد وهفتصد و شانزده میلیون و دویست و پنجاه و یک هزار وسیصدو چهل 

ریال (  ) اعتبار پروژه فوق تواماً از طریق اسناد اعتباری اوراق مشارکت و اسناد خزانه اسلامی  تامین میگردد (
مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار 436.000.000 یال )چهارصد و سی و شش میلیون  ریال (

رتبه و رشته مورد نظر :  رتبه 5 ابنیه
مبلغ خرید اسناد : 5/000/000 ریال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانک صادرات شعبه گلشهر جهت فروش اسناد 

مناقصه . مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 14 تاریخ 1400/04/22 ساعت 14 تاریخ 1400/04/29
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14 مورخ 1400/05/13
زمان بازگشایی پاکت ها :  ساعت 10  مورخ1400/05/17

محل بازگشایی : سالن کنفرانس شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان 
در جلسه بازگشایی پیشنهادها آزاد است . امتیاز کیفی لازم : پیشنهادات واصله پس از ارزیابی کیفی مناقصه گران و احراز حداقل امتیاز 
لازم )65(بازگشایی خواهد گردید. پیشنهاد دهندگان موظف می باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( 
به آدرس www.setadiran.ir دریافت و با توجه به مندرجات اسناد مناقصه مدارک لازم شامل پاکات الف ، ب و ج تهیه و به صورت 
فایلهای pdf در سامانه فوق درج نمایند . سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است . اطلاعات تماس دستگاه مناقصه 
گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف و ارزیابی کیفی آدرس : بندرعباس    - بلوار ناصر 
- جنب بیمارستان شریعتی – شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان   ) امور قراردادها (   تلفن 87-86-33350582 سایت اینترنتی 
شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشانیWWW.Abfa Hormozgan.com  :  اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل 

عضویت در سامانه : مرکز تماس تهران :27313131  دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768  .
شناسه آگهی: 1162807
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ادامه در همین صفحه

صفحه 2 را بخوانید



معاون شرکت توزیع برق:
برق مشترکان پرمصرف در هرمزگان قطع می شود

 گروه خبر // معاون فروش و خدمات مشــترکان شرکت توزیع نیروی 
برق هرمزگان گفت: برق مشترکان پرمصرف در استان برای ایجاد تعادل در 
بار شبکه رصد و کنترل شده و در صورت استفاده بیش از الگوی مجاز قطع 
می شود. مهرداد حاجی زاده با اعلام این خبر به رسانه ها افزود : مشترکانی 
که بیش از الگوی مجاز برق مصرف کنند، ابتدا اخطار می گیرند و سپس 
در صورت ادامه روند مصرف و توجه نداشتن به اخطارها، برق آن ها قطع 
می شود.وی بیان داشت: در روزهای گذشته برخی از و احدهای صنعتی 
و اداره های هرمزگان که در ساعت اوج بار بدون توجه به اخطارها مصرف 
برق زیادی داشتند، برق آن ها قطع شــده است.معاون فروش و خدمات 
مشترکان شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان اظهارداشت: در حال حاضر نیز 
بسیاری از مشترکان کشاورزی و صنعتی دارای کنتور هوشمند استان هستند 
که مصرف برق آن ها به صورت آنلاین رصد می شود. حاجی زاده ادامه داد: 
مدیریت مصرف برق از سمت مشترکان یکی از راهکارهای مهم برای تامین 
برق در ساعات اوج بار شبکه است. وی باتوجه به اینکه بیشترین مشترکان 
برق هرمزگان را بخش خانگی تشکیل می دهند، گفت: این مشترکان نقش 
تعیین کننده ای در کاهش پیک بار شــبکه دارند و اگر در ساعات بعد از 
ظهر که بار شبکه به اوج خود می رسد، کولرهای اضافه را خاموش کنند و 
استفاده از سایر لوازم پرمصرف را به ساعات صبح منتقل کنند بار شبکه به 
میزان قابل توجهی کاهش می یابد و از  خاموشی ها کاسته خواهد شد.این 
مسوول برق در هرمزگان از واحدهای صنعتی هم خواست، ساعات کاری 
خود را بگونه ای تنظیم کنند که در اوقات بعداز ظهر از برق کمتری مصرف 
کنند.وی ابرازداشت: مشترکان صنعتی هرمزگان در صورت تمایل به استفاده 
از مزایای کاهش مصرف برق می توانند با انعقاد تفاهم نامه با شرکت توزیع 
نیروی برق استان از پاداش کاهش مصرف بهره مند شوند.مصرف برق در 
هرمزگان در مجموع نزدیک به سه هزار و ۳۰۰ مگاوات در شبانه روز است 
که حدود ۲ هــزار و ۳۰۰ مگاوات مصرف برق در روز مربوط به بخش 
خانگی اســت و در صورتی که این میزان به هزار و ۹۰۰ مگاوات در روز 
کاهش یابد با قطعی برق مواجه نمی شویم.به گزارش خبرنگار دریا ؛ در حال 
حاضر یکهزار و ۴۰۰ مگاوات از بار شبکه برق هرمزگان مربوط به کولرها 
و لوازم سرمایشی است که مشترکان می توانند با خاموش کردن کولرهای 
اضافه و تنظیم درجه ترموستات کولر بر روی ۲۵ درجه حدود ۳۰ دردصد 
از مصرف کولر را کاهش دهند که این میزان معادل ۴۰۰ مگاوات خواهد 

بود.شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان ۷۲۷ هزار مشترک دارد.

ارائه دو هزار و558  تلفن SIP PHONE در هرمزگان
  گــروه خبر //  مهندس امیر یگانه مدیر منطقه با بیان اینکه ارتقای 
زیرساخت ها، بالا بردن سطح کیفی خدمات و دایری های جدید از جمله 
برنامه های مخابرات منطقه در حوزه تلفن ثابت است خاطر نشان کرد :  به 
گزارش خبرنگار دریا ؛ در حال حاضر تعداد ۴۸۵۸۲۰ شماره تلفن ثابت 
منصوبه در استان وجود دارد که۳۱۲۰۱۱ شماره آن مشغول بکار هستند.
مدیر مخابرات منطقه هرمزگان با اشاره به رشد تعداد مشتریان سرویس 
SIP PHONE به عنوان محصول جدید تلفن ثابت اظهار داشت: از 
ابتدای راه اندازی این ســرویس در اواخر سال ۹۶ تا کنون ، دو هزار و 
۵۵۸مشترک SIP PHONE در اســتان وجود دارد که از خدمات 
این سرویس بهره می گیرند.مهندس یگانه با بیان اینکه مخابرات منطقه 
آمادگی واگذاری این سرویس جدید به مشتریان را دارد، افزود: به ترتیب 
در شهرستان های بندر عباس و جزیره کیش بیشترین مشتریان سرویس 
) SIP PHONE( را داریم.گفتنی است سیپ فون SIP PHONE

راهکاری برای ارائه خط تلفن روی اینترنت ADSL می باشــد. این 
سرویس یک اکانت یا خط تلفن روی بستر اینترنت می باشد که مخابرات 

به مشترکینی که از اینترنت مخابرات استفاده می کنند ارائه می دهد.

خبر

خبری
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سرمقاله

  بافت فرســوده و حاشــیه ای در استان هرمزگان و بخصوص 
شــهر بندرعباس بنظر می رســد فاقد متولی است و مسئولان در 
 این بخش مردود شــده اند و عملکرد قابل قبولی نداشته اند. وقتی 
 کــه طــرح ملی ســاماندهی بافــت فرســوده و حاشــیه ای 
 محله چاهســتانی های بندرعباس که حتی رئیس جمهور، وزرا،

 معاونان شان و... از این طرح بارها بازدید داشته وبعد از سه سال 
همچنان بلاتکلیف رها شده است و چهار معبر در این محله نیمه تمام 
 اجرا شد و صدور سند  مالکیت املاک ساکنان که وعده شده بود بصورت 
رایگان اجرایی شــود، اما همچنان بلاتکلیف رها شــده است وبه 
درخواست های ساکنان پاسخ مناسب داده نمی شود و هیچ مسئولی 
هم خود را در این حوزه پاسخگو نمی داند، دیگر از سایر طرح ها 
چه انتظاری می توان داشــت؟ البته موضوع اسناد املاک در سایر 
محلات از جمله آیت ا... غفاری، خواجه عطاء و محلات ساحلی، 
نخل ناخدا،. سنگ کن و... نیز همچنان بلاتکلیف مانده است و در 
جلسه خبرنگاران با مسئولان قضایی استان به مناسبت هفته قوه 
قضائیه، این موضوع بارها مورد پرســش و بحث اصحاب رسانه 
قرار گرفت که چطور برخی ها از اسنادی می گویند با مضامینی با 
مالکیت اراضی  از کوه تا هفت سر به دریا و مدعی مالکیت هستند؛ 
مگر انفال هم کسی می تواند ســند بگیرد و اگر گرفته شده، چرا 
باطل نمی شود که البته این موضوع را بارها در زمانی که از محلات 
گزارش تهیه کردیم، ساکنان مطرح کرده اند و خواستار تصمیم گیری 
مناسب متولیان در این حوزه شده اند تا آنها آواره نشوند و از طرفی 
ملک شان دارای سند شود و بتوانند با استفاده از تسهیلات نوسازی 
بافت های فرسوده نسبت به احیای املاک فرسوده شان اقدام کنند 
و منتظر نمانند تا این املاک بر اثر سیل، زلزله، فرسودگی زیاد و... 
تخریب شوند و ساکنان مدفون شده و بعد اقدامی شود.املاک محله 
آیت ا... غفاری بندرعباس نیز همچنان در انتظار تعیین تکلیف هستند 
که ساکنان منتظرند مصوبات بازدید مسئولان قضایی و سپاه و... در 
آبان ماه سال گذشته از این محله برای چهارمحله آیت ا... غفاری، 
چاهســتانی ها، کوی ملت و اسلام آباد بطور کامل اجرایی شده و 
اسناد املاک صادر شــده و بازسازی املاک فرسوده با تسهیلات 
بانکی، حمایت نهادهای حمایتی، ستاداجرایی فرمان امام )ره( و.... 
در شهناز آغاز شود. یکی از مصوبات دیگر این بازدیدها و تاکیدات 
مسئولان قضایی و اجرایی و... بر این بوده که جهت اشتغالزایی از 
ساکنان حمایت شود و کسانی که می خواهند واحد تجاری در ملک 
خودشان ایجاد نمایند و... تا شغل مناسبی برای خودشان و دیگران 
ایجاد شود و بطور حتم در افزایش اشتغالزایی و کار آفرینی و کاهش 
مشاغل کاذب و خلاف و... اثرگذار خواهد بود که متاسفانه برخی از 
دستگاه در این حوزه نیز همراهی لازم را نداشتند وحتی کارشکنی 
 کرده و بجای اشتغالزایی، اقدام به اشتغالزدایی می کنند و متاسفانه
 سلیقه گرایی و سیاســی بازی و... را در این بخش شاهدیم و به 
همین دلیل برخی دستگاه ها در افزایش آسیب های اجتماعی دخیل 
هســتند. از طرفی دیگر در برخــی از این محلات که کوچه های 
تنگ وتاریک و ناامن وجود دارد وبه پاتوق معتادان ، موادفروشان 
و مشــروب فروشان و... تبدیل شده اند، اما مسئولان همچنان این  
وضعیت را قبول ندارند و فقط انکار می کنند که دلیلش هم این است 
 که از داخل اتاق مدیریت شان که نمی توانند کوچه ها ومعتادانی را 
رصد می کنند که در ملاء عام اقدام به اســتعمال و تزریق نموده و 
ســرنگ ها را در کوچه ها رها می کنند و مسئولان هم فقط وعده 
جمع آوری شــان و حتی برگرداندن به شهرهای شان را داده اند و 
در حد وعده باقی مانده است. کوچه هایی که همچنان فاضلاب در 
آنها روان است و آب وفاضلاب، شهرداری و راه وشهرسازی توپ 
مسئولیت اجرای شبکه فاضلاب و رفع موانع موجود را در این مناطق 
در زمین همدیگر پاسکاری می کنند وبه تفاهمات عمل نمی کنند  و 
نماینده عالی دولت هم گویا نتوانسته یا نمی خواهد این چالش را 
برطرف نماید. در این محلات که فقر بیداد می کند وخانواده های 
زیادی حتی توان خوردوخوراک و معیشت و پوشاک ودرمان و... را 
هم ندارند و فقط در کنار بنگاه های اقتصادی بزرگی زندگی می کنند. 
استان در فقر خوراکی ، گرانی، بیکاری و...  حائز رتبه برتر است و 
مسئولان هم گویا به این رتبه آوری شان می بالند که هرسال تکرار 
و تمدید می کنند. تبعیض و بی عدالتی دراماکن فرهنگی، تفریحی، 
 آموزشــی و فرهنگی، ورزشی و... در این محلات و مناطق بیداد 
می کند و از آن طرف پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس مالیات 
بر ارزش افزوده یک سال که ۱۷۰۰میلیارد تومان است و مدیرکل 
امور اقتصادی و دارایی اســتان هم رسما اعلام کرد را به استان 
نمی پردازند وبرخی صنایع دیگر اینگونه عمل می کنند وبرخی 
از این صنایع حساب های بانکی شان هم گویا در پایتخت است 
و حتی چهارهزار میلیارد تومان ســهم استان از ۵۰درصد مازاد 
 درآمد اســتان را به هرمزگان نمی پردازند و آب از آب هم تکان 
نمی خورد و دولت وصنایع بیشــترین اجحاف را در حق استان 
داشته اند که وضعیت بافت های فرسوده استان همچنان نابهنجار 
اســت و ساکنان در بدترین شــرایط و ناامیدی زندگی می کنند 
ودســتگاه هایی که وظایفی را در این بخــش دارند، عملکرد 
محسوســی را نداشته اند که جای بســی تاسف دارد. جوانان و 
نوجوانان و حتی خانواده هادر این محلات همواره این پرســش 
 را مطــرح می کنند که آیا خانواده های مســئولان حاضرند در 
خانه هایی با سقف ودیوار لرزان و ترک خورده زندگی کنند که 
هر لحظه امکان ریزش دارند و کوچه هایی که به پاتوق معتادان 
تبدیل شده و کودکان هر روز چند مرتبه صحنه تزریق و استعمال 
مواد را می بینید و ســرنگ های خون آلودی را می بینند که در 
کوچه های تنــگ و فاضلاب روان رها شــده اند و برخی در 
 همین کوچه ها بازی، فوتبال و.... می کنند؛کوچه هایی که حتی 
 آسفالت شدنشــان گاهی با وعده ها و قول های انتخاباتی گره 
می خورد و.... حاشیه نشــینان می پرسند کدام مسئول حاضر 
اســت خانــواده اش در اینگونه محلات زندگــی کند؟ دولت 
و شهرداری نتوانســتند عملکرد امیدبخشی را در این حوزه ها 
 ارائه دهند و دوســوم پایتخت تجارت ایران که بافت حاشیه ای، 
 فرسوده و ســکونتگاه های غیررسمی اســت، همچنان بدون 
متولی است و نیاز است که تغییر دیدگاهی در این حوزه حداقل 
در دولت ســیزدهم صورت گیرد؛ زیرا در این سال ها مسئولان 
نمره قبولی را از حاشیه نشینان دریافت نکردند. همچنین انتظار 
می رود شورای ششم شهر نیز مصوبات مناسبی را در این حوزه 

داشته باشند.
  علی زارعی

مردودی مسئولان در بافت فرسوده
گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: 
استان هرمزگان در حال تجربه پیک 

دوم شیوع بیماری کرونا است.
  دکتر فریدون همتی در نشســت ســتاد 
استانی مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان 
که با حضور دکتر ایرج حریرچی معاون 
کل وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی برگزار شــد، عنوان کرد: استان 
هرمزگان در حال تجربه پیک دوم شیوع 
 بیماری کرونا اســت که عمــده دلیل آن 

ناشــی از رفت و آمدها، دید و بازدیدها، 
دورهمی ها و مراسم هاست.وی با اشاره به 
شرایط امکانات بیمارستانی در هرمزگان، 
ادامه داد: در چهار سال اخیر، اضافه شدن 
نزدیک به دو هزار تخت جدید بیمارستانی 
در قالب توسعه بیمارستان های موجود و 
احداث بیمارســتان های جدید در استان 
هرمزگان، آغاز شــد که بخشی از آنها به 
بهره برداری رسیده و بخشی دیگر در حال 
احداث و تکمیل است. استاندار هرمزگان 

افزود: بیمارســتان نیروی دریایی ارتش 
در بندرعباس با دســتور رئیس جمهور 
و رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح، به 
سرعت از نظر ساختمانی آماده خواهد شد 
و وزارت بهداشت نیز برای تجهیزات آن 
کمک خواهد داشت تا این بیمارستان به 
عنوان یک زیرساخت درمانی خوب برای 
عموم مردم مورد استفاده قرار گیرد. همتی 
بیمارستان  احداث  کرد: عملیات  تصریح 
۵۳۱ تخت خوابی بندرعباس با تمام توان 

و به طور شبانه روزی با یک کار جهادی 
در حال انجام است و منابع اعتباری این 
پروژه بزرگ و مهم، به اندازه کافی تامین 
شــده اســت. وی گفت: همه تلاش ها 
در حال انجام اســت تا فاز نخست این 
بیمارستان، تا مهر ماه سال جاری، آماده 
بهره برداری شود. به گزارش روابط عمومی 

استانداری هرمزگان ؛ استاندار هرمزگان بر 
لزوم تامین کافی کیت تشــخیص کرونا، 
منابع مالی دانشگاه علوم پزشکی و واکسن 
کرونا در هرمزگان تاکید کرد و بیان داشت: 
تمام تلاش خــود را انجام می دهیم تا با 
همکاری مردم، میزان رعایت پروتکل های 

بهداشتی در هرمزگان افزایش یابد.

پشت پرده سیاست 

  
انعکاس

تابناک مدعی شد: طبق شــنیده های خبرنگار »تابناک«، معاون اولی حجت الاسلام  
»مصطفی پورمحمدی« رئیس اسبق سازمان بازرسی کل کشور، وزیر دادگستری دولت 
یازدهم، وزیر کشور دولت نهم و از اعضای ارشد جامعه روحانیت مبارز در قوه قضاییه 
جدی و قطعی شده است و احتمالا در هفته جاری شاهد معرفی وی خواهیم بود. همچنین 
گفته می شود که حجت الاسلام والمسلمین  اژه ای رئیس جدید قوه قضاییه قصد دارد، 
»محمد باقر الفت« معاون سابق اجتماعی و پیشگیری از جرم این قوه را به عنوان رئیس 
حوزه ریاست و سخنگوی جدید قوه قضاییه جایگزین »غلامحسین اسماعیلی« کند که 

سخن از پیوستن او به دولت سیزدهم جدی است.
فرارو نوشــت- ادامه وضعیت بحرانی کرونا در اســتان سیستان و بلوچستان واکنش 
دادستان عمومی و انقلاب این استان را در پی داشته است. مهدی شمس آبادی از وزیر 
بهداشت درخواست کرد که در این استان حاضر شود. او از کمبود تخت های بیمارستانی 
انتقاد کرد. دادســتان استان سیستان و بلوچستان گفت: »وزیر بهداشت باید به صورت 
غیرمحسوس نیروهایی را داخل بیمارستان هایی بفرستد که مردم گلایه از کمبود اکسیژن 
و ضعف بهداشت دارند تا بداند حرف مردم درست است یا اظهارات مسئولان «. وی در 
خصوص اظهارات وزیر درباره خالی بودن تخت ها در استان گفت: »آیا واقعا تخت های 
بیمارستانی خالی است؟ اگر تخت ها خالی است چرا بیماران کرونایی در بیمارستان ها 
در اورژانس بستری هستند؟«. شمس آبادی تاکید کرد: »سردخانه ها از جنازه پر شده و 

واقعیتی است که نمی توان انکار کرد«.
عصرایران مدعی شد:به تازگی طرحی با عنوان »ممنوعیت مذاکره مسئولان و مقامات 
جمهوری اسلامی با مقامات آمریکا« در دستور کار مجلس قرار گرفته است که با تصویب 
آن، هرگونه شــروع به مذاکره یا مذاکره مسئولان و مقامات جمهوری اسلامی ایران با 

مقامات آمریکایی بدون اجازه و تصویب مجلس شورای اسلامی ممنوع می  شود.
سردار پاکپور: هیچ مشکلی در امنیت مرزهای ایران وجود ندارد 

سردار محمد پاکپور فرمانده نیروی زمینی سپاه در حاشیه سفر به مرز دوغارون و بازدید 
از یگان های عملیاتی مستقر در این معبر زمینی تاکید کرد:» با توجه به اتفاقاتی که طی 
چند روز گذشته در آن سوی مرزهای ایران و در کشور افغانستان افتاده بازدید از یگان 
های مستقر در گذرگاه زمینی دوغارون به منظور بررسی توان و آمادگی نیروهای مسلح 
در این نقطه از کشور انجام شد. با توجه به برخی جنگ های داخلی در کشور افغانستان، 
هم اکنون هیچ گونه اتفاق خاصی در مرزهای مشترک ایران با این کشور رخ نداده و امنیت 
و آرامش کامل در تمامی مرزهای شــرقی و مشترک با کشور افغانستان برقرار است. با 
تحرکات و اتفاقات چند روز گذشته در افغانستان امکان دارد برخی اشرار و قاچاقچیان 
از این فرصت سوء استفاده کنند و به عناوین مختلف وارد خاک جمهوری اسلامی ایران 
شوند که بدون شک نیروهای مسلح مستقر در مرزهای شرقی با این افراد برخورد سختی 
خواهند کرد.« وی افزود: »تمامی مرزهای کشور از رصد اطلاعاتی بالایی برخوردارند 
و هر حرکتی که به قصد ناامن کردن ایران اسلامی و مناطق پیرامونی کشور باشد از سوی 
نیروهای مسلح پاسخ قاطعی در پی خواهد داشت. نیروهای مسلح مستقر در مرزهای 
کشور هوشیارند و از آمادگی و توان بسیار برخوردارند و اجازه نخواهند داد کوچک ترین 

خدشه ای به آب و خاک کشور وارد شود.« / ایرنا

تازه های مطبوعات
فرهیختگان- این روزنامه با انتشــار عکسی از رئیس جمهور دولت سیزدهم و با تیتر 
»دولت رئیسی سند تحول می نویسد« ،نوشت : »شنیده  های »فرهیختگان« حاکی از آن 
است که رئیسی سازوکار منحصربه  فردی را برای بستن ترکیب کابینه انتخاب کرده است 
که در بخشی از آن، به اسامی معرفی  شده در این سامانه نیز مراجعه خواهد شد اما پیش 
از آن که این اســامی برای رئیسی اهمیت داشته باشد، برنامه دولت آینده در حوزه  های 
مختلف دارای اهمیت خواهد بود ،درمجموع می توان گفت با پروسه ای که رئیسی طراحی 
کرده است، او می خواهد وزیرانی را انتخاب کند که با ایده  هایی که دولت آینده باید آن 
را دنبال کند، هم سو باشند.در چنین دولتی دیگر رخدادهایی شبیه دولت روحانی پیش 
نخواهد آمد که وزیری به  دلیل عدم اجرای سیاست  های نولیبرالی در دولت، استعفا کند یا 

این که عملکرد وزارتخانه  ها در ضدیت با یکدیگر باشد«.
 ایران - این روزنامه به نقل از هادی خامنه ای نوشــت : »شــرط اول ترمیم رابطه ما 
اصلاح  طلبان با بدنه اجتماعی  مان این است که اولاً به  صورت جدی گذشته خود را نقد 
کنیم. ثانیاً در این مسیر صادقانه رفتار کنیم تا مردم به این باور برسند که آن چه می گوییم 
ریاکاری، تظاهر و تبلیغات نیست. منابع دینی درباره مراحل توبه تصریح دارند که اولین 
شــرط قبول توبه اعتراف بنده به گناه و اشــتباه  نزد خداوند متعال است. این قاعده در 

خصوص جریان  های سیاسی با مردم هم صادق است«.
شرق - این روزنامه به گمانه زنی های کابینه دولت سیزدهم پرداخت و نوشت : »درباره 
نامزد های معاون  اولی نام سعید جلیلی، علی نیکزاد و مخبر  دزفولی به گوش می رسد . از 
زاکانی، محصولی و صولت مرتضوی هم به  عنوان گزینه  های وزارت کشور یاد می شود. 
برای وزارت اطلاعات هم از سید  محمود نبویان یا مصطفی پورمحمدی  و علی عبدالهی، 
رئیس حفاظت قوه قضاییه نام برده می شــود. گفته می شود که با امیردریادار سیاری هم 

برای گزینه وزارت دفاع صحبت هایی شده است«.
 عراقچی ابقا می شود؟  

برخی مطلعان  حوزه سیاست خارجی معتقدند عباس عراقچی  گزینه ای است که روی میز رئیس 
 جمهور منتخب برای وزارت خارجه قرار دارد . شرق با ذکر این احتمال در گزارشی می افزاید: 
در عالم سیاست  نباید هیچ احتمالی را نادیده گرفت. عباس عراقچی را می توان پرتلاش  ترین 
دیپلمات فعلی ایران دانست. او به اندازه ظریف به مباحث حقوق بین الملل اشراف دارد و برجام 
را از نقطه صفر تا صد به خوبی می شناسد. اگر چه برای دولت رئیسی در فضای سیاسی داخلی 
کم  هزینه نخواهد بود که عراقچی را برای وزارت خارجه پیشنهاد کند؛ اما می تواند انتخاب خوبی 
باشــد. حتی ابقای او به  عنوان معاون وزیر خارجه نیز می تواند بازوی کمکی خوبی برای وزیر 
آینده باشد. اگرچه قانوناً معاونان وزیر لازم نیست به تأیید رئیس  جمهور برسند؛ اما عرفاً درباره 
وزارت خارجه این کار صورت می گیرد. آقای عراقچی تاکنون تأیید محمود احمدی  نژاد و حسن 
روحانی، دو رئیس  جمهور از دو طیف متفاوت فکری را به دســت آورده، بعید نیست که تأیید 
ابراهیم رئیسی را نیز به دست آورد.  عراقچی از فروردین تاکنون با تأیید مقامات ارشد نظام در 
حال هدایت مذاکرات در وین است و این یعنی او در سطح بالایی از مقبولیت در نظام برخوردار 
است. عراقچی در جلسه ظریف با رئیسی که بعد از انتخابات برگزار شد، نیز حضور داشت. شاید 
همه این ظرفیت  ها  آقای عباس عراقچی با آن کیف سیاه کوچک را که لای بازوانش جا می دهد، 

کاندیدای نشستن بر صندلی وزارت کند،  اگر نه، در همان سمت معاونت سیاسی باقی بگذارد.

 استاندار هرمزگان:

هرمزگان در پیک دوم
 شیوع بیماری کرونا قرار دارد

گروه خبر // شــرکت پالایش سرخون و قشم 
درسال های قبل نسبت به ساخت داخل قطعات 
توربین ها، کمپرسورها و پمپ ها، اقدامات ویژه و 
موثری داشته و در این راستا، ساخت بیش از 1۴۰ 
قلم حدود ۲8۵۰ قطعه توربین راستون را انجام 
نیز صرفه جویی  داده که میزان قابل ملاحظه ای 

مالی به همراه داشته است.
   به گزارش خبرنگار دریا ، محمدحســین نوروزی، 
مدیرعامل این شرکت در حاشیه نشست مجمع عمومی 
عادی سالیانه این شرکت که در سالن کنفرانس شهید 
باهنر ســاختمان ستاد برگزار شد، با بیان این مطلب، 
اظهار کرد: بومي ســازي قطعات کلیدي فقط شامل 
توربین کمپرسورها و توربوژنراتورها نبوده و بالغ بر 
۴۰۰ قلم از اقلام حســاس مربوط به الکتروپمپ ها، 
الکتروفن ها، کمپرســورهاي هوا، بلوئــر و .. را که 
ســاخت برخی از آن ها، از ســالیان قبل شروع شده 

 بود، در ســال ۱۴۰۰ نیز با سرعت و افزایش کمي و 
 کیفي در دســتور کار قرار داده است.وی همچنین به 
اقــدام های صورت گرفته در جهت اســتمرار تولید 
اشاره کرد و افزود: شرکت پالایش سرخون و قشم در 
سال های قبل نسبت به حذف واحد شیرین سازی گاز 
و اســتفاده از ماده جاذب H ۲ S، تزریق آب همراه 
گاز به ســازند چاه، کاهش فشار عملیاتی پالایشگاه 
با تخلیه طبیعی، پیگیری سناریوی استفاده از گاز کم 
فشار تولیدی پالایشــگاه و تزریق آن به خط و نیز، 
مدیریت کربــن انرژی اقدام کرده اســت.مدیرعامل 
شرکت پالایش گاز سرخون و قشم در ادامه، اشاره ای 
به تعمیرات اساسی تجهیزات ثابت و دوار کرد و گفت: 
سال۱۳۹۹ مطابق برنامه سالانه، تعمیرات اساسی بدون 
هیچ حادثه ای انجام شد و این شرکت تا پایان سال ۹۹ 
موفــق به انجام ثبت بیش از ۳۰ میلیون و ۸۵۵ هزار 
ساعت کار بدون حادثه شده است.وی در ادامه سخنان 

خود، از ارتباط بیرونی و همکاری با سایر سازمان ها 
گفت و توضیح داد: انعقاد قرارداد و همکاری با شرکت 
توزیع برق در راستای کاهش خاموشی و در سرویس 
قراردادن ژنراتورها در ســاعت پیک مصرف، ارتباط 
و همکاری موثر با سازمان محیط زیست، همکاری 
با دانشگاه ها و مراکز علمی و پژوهشی، همکاری با 
شــرکت های دانش بنیان و استارتاپ ها در راستای 
حمایت از تولید داخل، ایمن ســازی جاده دسترسی 
به پالایشــگاه، تامین روشنایی مسیر در نقاط حادثه 
 خیــز و پیگیری تحویــل آن بــه اداره راهداری و 
پایانه های هرمزگان، ازجمله کارهای تعاملی اســت 
که در سال ۹۹ انجام شــده است.نوروزی به ضریب 
نفوذ آموزش بیش از ۹۵ درصد از کارکنان شــرکت 
پالایش گاز سرخون و قشم اشاره کرد و  بیان داشت: 
در زمینه آموزش و استفاده  بهینه از نیروهای باتجربه، 
این شرکت از سال های قبل شروع به آموزش تمامی 

نیروهــا کرده و در این راســتا با توجه به محدودیت 
کلاس های حضوری، بیش از ۱۰۰۰ ســاعت دوره 
آنلایــن و ۱۰۰ محتوای آموزشــی آفلاین در قالب 
فیلم، بروشــور، کتاب، CD و ... برای همکاران تهیه 
و تدارک شــد.وی گفت: به منظور مدیریت و  بهینه 
سازي سطح موجودي کالا، این شرکت ضمن استفاده 
از مدل مدیریت کنترل موجودی کالا بر مبناي مفاهیم 
بنیادین نقطه اقتصادي ســفارش، در خصوص پایش 
روند مصرف مواد و کالا، تقاضاگذاری کالاهای حیاتی 
و مورد نیاز در ســطح بهینه اقدام کرده است.نوروزی 
بیان کرد: مشــارکت در راه انــداری و بهره برداری از 
کنتورهای آلتراسونیک ایستگاهCGS  در سال ۱۳۹۹ 
نیز، از دیگر دستاوردهای این پالایشگاه است.وی در 
خاتمه از زحمات هیئت مدیره محترم شرکت و کلیه ی 
همکاران در مجموعه شرکت پالایش گاز سرخون و 

قشم تقدیر و تشکر کردند.

گروه خبر // حجت الاسلام والمسلمین حسین مهدیان با صدور حکمی از سوی رئیس سازمان اوقاف 
و امور خیریه به مدت ۲ سال در سمت خود به عنوان مدیرکل اوقاف هرمزگان، ابقا شد. 

  با صدور حکمی از ســوی حجت الاسلام والمسلمین سید مهدی خاموشــی، رئیس سازمان اوقاف و امور 
خیریه، »حجت الاسلام والمســلمین حسین مهدیان« مدیرکل اوقاف هرمزگان به مدت ۲ سال در سمت خود 

ابقا شد.
در متن حکم حجت الاسلام والمسلمین خاموشی آمده است: »جناب حجت الاسلام والمسلمین حسین مهدیان 
کیاســری بنا به پیشنهاد معاون امور مجلس و استان ها و نظر به سوابق جنابعالی، به موجب این ابلاغ حکم 
مســئولیت شما به مدت ۲ سال به عنوان مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان هرمزگان تمدید می شود.حفظ، 
نگهداری و احیای موقوفات در جهت اجرای امینانه نیات واقفین خیراندیش و همچنین افزایش بهره وری و 
سوق دادن سرمایه های وقفی به سوی تولید در عرصه های مختلف اقتصادی خصوصاً در زمینه کشاورزی و 
ایجاد اشتغال از وظایف ذاتی و اصلی آن اداره کل در دوره جدید می باشد.تلاش در جهت کاهش آسیب های 
اجتماعی و کمک به نیازمندان آن منطقه و خدمت به محرومین استان از اولویت هایی است که بیش از پیش 
باید مدنظر باشد.به گزارش ایکنا  ، امیدوارم با استعانت از پیشگاه حضرت احدیت در انجام وظایف محوله 

بیش از گذشته توفیق الهی یار و کمک کار شما باشد . «

گروه خبر // رئیس مرکز امــور قرآنی اوقاف 
هرمزگان زمان برگزاری مرحله شهرســتانی 
چهل و چهارمین دوره مسابقات سراسری قرآن 

کریم در استان را اعلام کرد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، حجت الاســلام بهرام 
رنجبر، رئیس مرکز امــور قرآنی اداره کل اوقاف و 
امور خیریه اســتان هرمزگان،  اظهار کرد: مرحله 
شهرســتانی چهل و چهارمین دوره مسابقات قرآن 
کریم در رشــته های حفظ، قرائــت تحقیق، قرائت 
ترتیل و اذان در دو گروه برادران و خواهران بالای 
۱۸ ســال اســتان در تیر و مرداد برگزار می شود.

وی افــزود: ثبت نام این دوره از مســابقات از ۱۳ 
اردیبهشت لغایت ۱۳ خردادماه سال جاری و صرفاً 
 www.qurANIrAN.Ir با مراجعــه به ســایت
امکان پذیر بوده و کســانی که در بازده زمانی تعیین 
شده موفق به ثبت نام نشده اند، امکان حضور در این 
دوره از مسابقات را ندارند. رئیس مرکز امور قرآنی 
اوقاف هرمزگان تصریح کرد: مرحله شهرستانی این 
دوره از مسابقات به جهت رعایت مسائل بهداشتی 
و حفظ سلامت متسابقین و همچنین تسریع در روند 
مســابقات به صورت ضبط ویدئویی انجام و سپس 

در مرکز استان داوری می شود.
  رنجبــر عنوان کــرد: زمان برگزاری مســابقات 
تفســیر عمومی قرآن کریم ۱۳ مردادماه به صورت 

برخط بوده و متسابقین می توانند منابع آزمون را از 
ســایت اینترنتی www.qurANIrAN.Ir دانلود 
کنند. مسابقات رشته های دعاخوانی و همخوانی و 
همســرایی قرآن کریم مرحله شهرستانی نداشته و 
هم زمان با مرحله اســتانی مسابقات برگزار خواهد 

شد.
  وی بیان کــرد: زمان اجرای مســابقات مرحله 
شهرســتانی در رشــته های حفظ، قرائت تحقیق، 
قرائــت ترتیل و اذان از تاریخ ۲۶ تیر آغاز شــده 
و تا ۵ مردادماه ادامه خواهد داشــت. مســابقات 
شهرســتان رودان در تاریخ ۲۶ تیرماه، شهرستان 
بســتک در تاریخ ۲۷ تیرماه، شهرستان های میناب 
و بشــاگرد در تاریخ ۲۹ تیرماه، شهرستان قشم در 
تاریخ ۳۱ تیرماه، شهرستان های بندرلنگه و پارسیان 
در تاریخ اول مردادماه، شهرســتان بندرخمیر در 
تاریخ دوم مردادماه، شهرستان حاجی آباد در تاریخ 
ســوم مردادماه و شهرستان بندرعباس در تاریخ ۵ 

مردادماه برگزار می شود.
  رئیس مرکــز امور قرآنی اوقــاف هرمزگان در 
پایان یادآور شــد: با توجه به اینکه تعداد ثبت نام 
کنندگان در شهرستان جاسک به حدنصاب نرسیده، 
متسابقین برای شرکت در مرحله شهرستانی چهل و 
چهارمین دوره مسابقات قرآن اوقاف باید در تاریخ 

۲۹ تیرماه به شهرستان میناب مراجعه کنند. 

مدیرکل اوقاف هرمزگان ابقا شد 

اعلام زمان برگزاری مرحله شهرستانی مسابقات سراسری 
قرآن در هرمزگان 

بومی سازی قطعات کلیدی در شرکت پالایش سرخون و قشم

گروه خبــر // کامرانی گفت: با توجه 
به اینکه ســن همه گیری نسبت به 
این بیمــاری در اســتان خیلی کم 
شــده، ایجاب می کند که ستاد کرونا 
کشور ســرعت واکسیناسیون کرونا 

 را در اســتان هرمزگان افزایش دهد و 
 گروه های ســنی پایین تــر را در بر 

بگیرد.
   دکتر احســان کامرانی رئیس دانشگاه 
آزاد بندرعباس با اشاره به وضعیت فوق 
بحرانی هرمزگان در وضعیت بیماری کرونا 
 اظهار کرد: باید تمام دستگاه های دولتی و 
غیر دولتی مســتقر در استان و بخصوص 
بنگاه هــای اقتصادی مســتقر در غرب 

بندرعبــاس وظیفه اجتماعی و انســانی 
خود را عملیاتی کنند و به کمک بهداشت 
و درمان اســتان بیاورند.رییس دانشگاه 
آزاد بندرعبــاس افــزود: به جهت اینکه 
وضعیت بیماری کرونا در اســتان به زعم 
خود وزیر بهداشــت دو برابر وخیم تر از 
سیستان و بلوچستان می باشد نیاز است 
تا ستاد کرونا استان و استاندار و نمایندگان 
مردم در مجلس شورای اسلامی پیگیری 

و رایزنــی هــای لازم در تهران صورت 
پذیرد تا نسبت به تخصیص واکسن خارج 
از تشریفات معمول اقدام عاجل صورت 

پذیرد.
   کامرانی ادامه داد: با توجه به اینکه سن 
همه گیری نسبت به این بیماری در استان 
خیلی کم شــده ایجاب می کند که ستاد 
کرونا کشور سرعت واکسیناسیون استان 
افزایش یابد و گروه های ســنی پایین تر 

را در بر بگیــرد.وی اضافه کرد: مقررات 
قرنطینه و رعایت پروتکل های بهداشتی با 
شدت بیشتری هم تشویق و ترغیب شود و 
هم از طریق رسانه های جمعی و عمومی 
به مردم تاکید شود و مقررات تردد و رفت 
آمــد اجرایی و کنترل شــود.به گزارش 
هرمز؛ رئیس دانشگاه های آزاد اسلامی 
هرمزگان خاطرنشان کرد: نیروهای مسلح 
بیمارستان های صحرایی و بهداری های 
خود را به کمک سیستم بهداشت و درمان 
استان بیاورند و الآن وقت آنست که همه 
وظیفه و نقش خود را بدرستی انجام دهند 
تا شاهد از دست رفتن مردم بیشتر استان 

نباشیم.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان :

سرعت واکسیناسیون در استان باید افزایش یابد
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ته دیگ هشت سانتي چرب و سیاه را 
حتيّ اگر به عمد هزاران خطا کني
هي من وفا نمایم و هي تو جفا کني
با لفظ دلپذیر »عزیزم« بخوانمت
امّا مرا به لفظ بد »هاي« صدا کني

چرخاني ام به دور خودت، سرعتم دهي
یکباره در میانه ي چرخش رها کني
وقتي گرسنه ام به سر سفره ي ناهار
فلفل به قدر سوختنم در غذا کني
عمداً کنار قابلمه را کج بگیري و
پیژامه ي مرا هدف شوربا کني

از آْبگوشت شام فقط پیه و دنبه را
در ظرف لب پریده برایم سوا کني

وقتي که توده اي کفم اي آب قطع کن!
حمّام را بدل به اتاق الجّزا کني

وقت زکام، عطسه نمایي به صورتم
من را به حال و روز خودت مبتلا کني
سوزن زني به بادکنك وقت خواب من
خیلي بخندي و ها ها ها ها ها ها کني

این راز سر به مهر که دارم کلاه گیس
را بر تمام خلق جهان برملا کني

وقتي که خرد و خسته روي مبل ول شوم
آن را عقب کشیده مرا کلهّ پا کني
وقت خروجم از در منزل، یواشکي

در جیبهایم از دو طرف سنگ پا کني
هر شب نواي تلویزیون را به ناگهان

خاموش بر نگاه منِ بینوا کني
حتيّ به خوابم آیي و بر دوش آر پي جي

بر ماشه یك اشاره و من را فنا کني
عمداً غذا بسوزد و از دیگ روي گاز

تزریق دود در رگه هاي هوا کني
ته دیگ هشت سانتي چرب و سیاه را
از دیگ زعفران پلوات سهم ما کني

خیلي فروتنانه برایت دعا کنم
بسیار آمرانه فقط ادّعا کني

در را به روي هرچه تنازع ببندم و
دائم زبان به سرزنش و شِکوه وا کني
هر روز هفته را به گذر در مغازه ها

صرف خرید کاپشن و کفش و قبا کني
در پیش تو 90 درجه تا شوم ولي

با ضربه بر 90، 180 تا کني
در پلکان هلم دهي و پام بشکند
من را بدل به زیر بغلها عصا کني

گوشم بگیري و بفشاري و بي دلیل
هر روز بي ملاحظه دعوا بپا کني

با پنجه هات کلهّ ي من را گرفته و
در دنده هاي بنده دلیرانه پا کني

با ضربه هاي لنگه ي دمپایي ات بلند
فریاد بر سرم که: »برو و نیا« کني
از من درون محکمه با دادخواستي

درخواست طبق مهریه، شمش طلا کني
یا بي شمارها عملیاّت علیه من

غیر از هر آنچه گفته ام اینجا شما کني
عمراً نمي شود بتواني که از خودت

یك ذرّه لحظه اي دل من را جدا کني.
  شکلات الشعرا)حسین گلچین(

طنز

 مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //
استاندار بوشــهر گفت: اعتقادمان بر این 
بود که به ســمت طرح دعوا و شکایت از 
مطبوعات نرویم چرا که معتقدیم بســتن 

مطبوعات هنر نیست. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ عبدالکریم گراونددر 
نشست با اعضای هیات مدیره خانه مطبوعات 
بوشــهر از تلاش اهالی مطبوعات بوشــهر، 
رسانه های منتقد و کسانی که دل در گرو توسعه 
استان بوشهر دارند تشکر کرد و اظهار کرد: نقد 
اگر ســازنده باشد موجب رشد وتوسعه است، 
بنابراین از همه اهالی مطبوعات چه رسانه هایی 
که با دولــت همراهی کردنــد و چه منتقدان، 
قدردانی می کنم. استاندار بوشهر همچنین عنوان 

کرد: اعتقادمان بر این بوده اســت که به سمت 
طرح دعوا و شکایت از مطبوعات نرویم زیرا 
معتقدیم بســتن مطبوعات هنر نیست. حل و 
فصل مشــکلات و نیازهای خانه مطبوعات 
بوشهر را در دستور کار قرار می دهیم و معاون 
عمرانی را برای رســیدگی به این نیازمندی ها 
مامــور می کنم.  گراوند تصریــح کرد: انتظار 
است مدیریت شهری در بوشهربا قوت از خانه 
مطبوعات و رسانه های استان بوشهر حمایت 

کند.وی عنوان کرد: نشستی ویژه برای بررسی 
وضعیت مکان فعالیت خانه مطبوعات بوشهر 
با اداره کل فرهنگ وارشاد اسلامی و اعضای 
مربوط برگزار خواهیم کرد.  سید حسین ناظر 
نیز در این در نشست بیان کرد: در استان بوشهر 
شاهد تعامل دو طرفه بین استانداری و رسانه 
ملی هســتیم.وی اضافه کــرد: بعد از پیروزی 
انقلاب اسلامی، صدا و سیمای بوشهر زیر نظر 
استان فارس بود اما با آغاز جنگ تحمیلی با 

فعالیت یک فرستنده رادیویی در مهرماه سال 
۵۹ از استان فارس مستقل شد و فعالیت خود 
را با آژیر قرمز و اعلامیه های مربوط به جنگ 
فعالیت خود را آغاز کرد.مدیرکل صدا و سیمای 
بوشهر خاطرنشــان کرد: در سال ۶۱ با افتتاح 
فرســتنده کوه مند در استان فعالیت تلویزیونی 
شبکه بوشهر، ســال ۶۷ شبکه استانی رادیو و 
در سال ۸۳ فعالیت شبکه استانی بوشهر شروع 
شــد.ناظر با بیان اینکه صدا و سیمای بوشهر 

تاکنون ۱۵ مدیرکل داشته است یادآور شد: این 
مرکز چهار شهید، هشت جانباز و دو آزاده تقدیم 
انقلاب کرده است.وی با بیان اینکه در طول ۴۰ 
سال فعالیت صدا و سیمای مرکز بوشهر، تاکنون 
۱۶۰ جایزه مختلف در جشنواره ها کسب کرده 
گفت: بر اســاس ارزیابی های صورت گرفته 
میزان رضایتمندی و جذب مخاطب در صدا و 
سیمای مرکز بوشهر از میانگین کشوری بالاتر 
اســت، به طوری که ۷۷ درصــد مخاطبان به 
اخبار صدا و سیمای مرکز بوشهر اعتماد داشتند.
 مدیرکل صدا و ســیمای بوشــهر عنوان کرد: 
امید آفرینی و جلوگیری از سیاه نمایی در کنار 
ایجاد فضای نشاط و شــادابی از اولویت های 
رسانه ملی است.در این نشست اعضای هیات 

مدیره خانه مطبوعات هم درباره نکاتی از جمله 
ارائه تســهیلات بانکی به خبرنــگاران، محل 
فعالیت خانه مطبوعــات، برگزاری آیین ویژه 

روز خبرنگار و... سخن گفتند.

استاندار بوشهر: 

معتقدیم بستن مطبوعات هنر نیست

حسن سیلاوی ســرویس استان ها // رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی جندی شاپور اهواز گفت: با توجه به اینکه 
استان های همجوار در وضعیت قرمز قرار دارند و میزان 
مراجعه به مراکز بهداشتی و درمانی این استان ها افزایش 
یافته است، احتمال درگیر شدن خوزستان وجود دارد. 

  به گزارش خبرنگار دریــا ؛ دکتر فرهاد ابول نژادیان اظهار 
کرد: همچنان روزانه ۸۰ تا ۱۰۰ بیمار قطعی مبتلا به کرونا در 
بیمارستان های خوزستان بستری می شوند.وی افزود: تاکنون 
مورد تاییدشده ابتلا به کرونای دلتا در خوزستان نداشته ایم. 
موارد مشکوک به دلتا داشــته ایم که نمونه ها به آزمایشگاه 
ارسال شدند اما تاکنون هیچکدام تایید نشده اند.رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی جندی شــاپور اهواز گفت: با توجه به اینکه 
اســتان های همجوار در وضعیت قرمز قــرار دارند و میزان 
مراجعه به مراکز بهداشتی و درمانی این استان ها افزایش یافته 

است، احتمال درگیر شدن خوزستان وجود دارد بنابراین از 
هم استانی ها می خواهیم پروتکل های بهداشتی را بیشتر رعایت 
کننــد.وی با بیان اینکه تاکنون حــدود ۴.۵ درصد جمعیت 
خوزستان واکسینه شده اند، افزود: روز یکشنبه حدود ۸۰ هزار 
دوز واکسن کرونا وارد استان خوزستان شد و تلاش می کنیم 
روند واکسیناسیون با سرعت بیشتری انجام شود.ابول نژادیان 
بیــان کرد: از روز دوشــنبه همه افراد بالای ۶۵ ســالی که 
تاکنون واکسن کرونا را دریافت نکرده اند می توانند برای انجام 
واکسیناسیون به مراکز بهداشتی مراجعه کنند. امیدواریم افراد 
بالای ۶۵ سال تا آخر هفته واکسینه شوند و از اول هفته آینده، 
واکسیناســیون افراد بالای ۶۰ سال را آغاز کنیم.وی که در 
یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، گفت: ۲۵ درصد افراد 
بالای ۷۰ سال تاکنون برای دریافت واکسن مراجعه نکرده اند 

که تقاضا می کنیم سریعا به مراکز واکسیناسیون مراجعه کنند. 

آرزو توکلی ســرویس استان ها // مدیرکل اتباع 
و مهاجرین خارجی استانداری کرمان گفت: شب 
گذشــته ۶۵۰ نفر از اتباع غیرمجاز دستگیر شده 
در استان کرمان، جهت طرد از کشور به مرز اعزام 
شــدند و حدود ۳۲۰ نفر نیز امــروز به مرز اعزام 

می شوند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی شفیعی در ارتباط با 
طرح تشدید جمع آوری و طرد اتباع غیرمجاز در استان 
کرمان اظهار کرد: بــه دنبال جمع آوری افراد غیرمجاز 
اتبــاع خارجی، اداره کل اتبــاع و مهاجرین خارجی 
استانداری کرمان با همکاری نیروی انتظامی از ابتدای 
سال جاری تاکنون بیش از ۴۱ هزار نفر را جهت طرد از 
کشور به مرز اعزام کرده است.وی افزود: مشکلات اخیر 
کشور افغانستان و آشــفتگی مرز دوغارون و بیماری 

کرونا، روند طرد اتباع غیرمجاز را با کندی مواجه کرده 
بود که با پیگیری های انجام شده در تیرماه ۶۰۰۰ نفر از 
اتباع غیرمجاز توسط نیروی انتظامی که در سطح استان 
پراکنده بودند، جمع آوری و به مرز اعزام شدند.شفیعی 
گفــت: دو مرحله اعزام اتباع غیرمجاز را برای طرد از 
کشور داشتیم که بعد از آن مشکلاتی در مرز دوغارون 

ایجاد شد و کار متوقف ماند.
  وی بیــان کرد: با توجه به دغدغه ایجاد شــده، روز 
گذشته اســتاندار کرمان در ستاد ملی کرونا در ارتباط 
با رئیس جمهور و وزیر کشــور این مســئله را عنوان 
کرد و بلافاصله با دستور وزیر کشور به اداره کل اتباع 
وزارتخانه، کار اعزام اتباع از ســر گرفته شد.مدیرکل 
اتباع و مهاجرین خارجی استانداری کرمان اظهار کرد: 
شــب گذشته ۶۵۰ نفر از اتباع غیرمجاز جهت طرد از 

کشور به مرز اعزام شدند و مابقی آنها که حدود ۳۲۰ نفر 
در اردوگاه مراقبتی ماهان و بم هستند که عصر امروز به 
مرز اعزام خواهند شد.وی افزود: روند جمع آوری اتباع 
غیرمجاز توسط نیروی انتظامی در حال انجام است و 
همه ورودی ها و خروجی ها توسط نیروهای امنیتی و 

اطلاعاتی کاملا رصد می شود.
  شفیعی ادامه داد: طرح تثبیت اوضاع اتباع خارجی در 
استان نیز دنبال می شود و با کمک دانشگاه علوم پزشکی 
که خط مقدم مبارزه با بیماری کروناویروس هستند، در 
حوزه اتباع خارجی غیرمجاز و جلوگیری از ســرایت 
بیماری تمهیدات لازم اندیشیده شده است.مدیرکل اتباع 
و مهاجران خارجی اســتانداری کرمان در پایان اظهار 
کرد: همه قوانین و مقررات بین المللی در رابطه با طرد 

اتباع غیرمجاز رعایت شده است.

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // نماینده ولی 
فقیه در استان و امام جمعه یزد با اشاره به نقایصی که 
در معماری های امروز به ویژه در زمینه مصرف انرژی 
وجود دارد، گفت: معماری اصیــل و خلاقانه یزد در 

ساخت و سازها احیا شود. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ آیت الله محمدرضا ناصری 
در دیدار با اعضای منتخب شــورای شــهر یزد با اشاره به 
روایتی از حضرت علی)ع( در نهج البلاغه اظهار کرد: ایشان 
می فرمایند که خداوندا تو می دانی که آنچه از ما در طریق 
تلاش برای بسیج مردم صورت گرفت، به خاطر رقابت در 
امر زمامداری و یا به چنگ آوردن ثروت و مال نبود، بلکه 
هدف ما آن است که نشــانه های دین تو را آشکار سازیم 
و اصلاح و درســتی را در همه بــلاد برملا کنیم تا بندگان 
مظلومت آسوده باشند و فرایض و سنت ها و احکامت مورد 
عمل قرار گیرد.وی افزود: این روایات نشان می دهد که در 
مســیر خدمت باید چه مواردی را مدنظر قرار دهیم و در 
چه مسیری قدم برداریم.ناصری ادامه داد: یکی از مواردی 
َّمَا  که امام خمینی)ره( بر آن تاکید داشــتند، آیه شریفه قلُْ إنِ
ِ مَثْنیَ وَفرَُادَی بود که خداوند  أعَِظُکُم بوَِاحِــدَةٍ أنَ تقَُومُوا لِلهَّ
در آن به مسلمین تاکیداتی داشته است و معتقدم این آیه تنها 

دلیل آغاز حرکت مبارزاتی امام راحل است.امام جمعه یزد 
عنوان کرد: حرکت همه ما باید خالصانه و برای خدا باشــد 
همانطور که امام راحل نیز ذره ای حرکتی در مســیری غیر 
از خدا انجام نداد.وی در بخش دیگری از سخنان خود بیان 
کرد: وقتی عده ای در مناصب خود دچار مشکل می شوند 
علت این اســت که معنای کار برای خدا را درک نکرده اند 
و نمی دانند که اینها حاکم شــدند که دین خدا را در جامعه 
حاکم کنند.ناصری خطاب به منتخبان شورای شهر ادامه داد: 
دســت یاوری به هم بدهید و برای نجات مردم و رفاه آنها 
کار و تلاش کنید و بدانید که حرکت و کار برای خدا بسیار 
حائز اهمیت است و اگر انسان در مقابل خدا برای خودش 
خودیتی قائل باشد، ارزش کار از بین می رود.  نماینده ولی 
فقیه در اســتان و امام جمعه یزد تصریح کرد: باید در نظام 
اســلامی خود را وقف بندگان خــدا کنید و بندگان خدا را 
تکریم کنیم بنابراین باید نســبت به همگان یک نیت صاف 

و پاک داشته باشــیم.وی با تاکید بر اینکه اعضای شورای 
شــهر یزد حرمت یکدیگر را حفظ کنند و مراقب باشند که 
غیبت و تهمت وارد کارهای شــما نشود، افزود: باید قبل از 
تصمیم گیری ها اطلاعات و آگاهی صحیح کسب کنید و بر 
اساس حدس و گمان و شنیده ها، تصمیم گیری نکنید و روی 
برخی گزارش ها نیز دقت کنید.امام جمعه یزد تصریح کرد: 
در مورد تصمیم گیری هایی که انجــام می دهید، دقت نظر 
داشته باشید و زود وارد قضاوت نشوید و در کارهای خود 
تأمل داشته باشید.ناصری ادامه داد: اعضای شورای شهر با 
مسائل عمرانی و فرهنگی و رفاهی شهر مواجه هستند که 
باید برای همه اینها کار کنید و در کمیسیون هایی که تشکیل 
می دهید، از متخصصان به روز بهره بگیرید و نظرات جمعی 
از نخبگان و صاحب نظران را داشته باشید.وی عنوان کرد: 
چهره شــهر ما باید اسلامی باشد و در کارهای عمرانی هم 
فرهنگ اســلامی و هم فرهنگ اصیل یزد را مدنظر داشته 

باشــید همچنانکه در خانه های قدیمی و مســاجد، حتی 
کوبه های در نیز فلسفه و معنا داشته باشد.ناصری اظهار کرد: 
در برخی مناطق مهندسی ها باید عوض شود زیرا توجهی به 
تامین نور و روشــنایی و سرما و گرمای آن نشده و مروج 
مصرف گرایی است که می توان این موضوع را در مقایسه 
مهندسی پاساژها و مراکز خرید امروزی با بازارهای سنتی 
یزد مقایســه کرد.نماینده ولی فقیه در استان یزد ادامه داد: 
هزینه های هنگفتی برای ساخت پاساژهایی می شود که باید 
مقادیر زیادی انرژی برق صرف شود تا روشنایی و سرمایش 
و گرمایش آن تامین شود در حالی که در گذشته معماری بر 
پایه اقلیم و شرایط حاکم بر شهرها بوده است.وی اظهار کرد: 
در مسئله معیشتی به دولت پیشنهاد کردم که صنعت پوشاک 
را در کشــور راه اندازی کند و ایــن موضوع را به اعضای 
 شــورای شهر و مدیران شــهری یزد نیز توصیه و پیشنهاد 
مــی کنم که صنایع پوشــاک را احیا و در هر شــهری دو 

ســه صنعت پوشــاک راه اندازی کنید.ناصری به تشریح 
دســتاوردهای این صنعت در ابعاد اشتغالزایی، درآمدزایی، 
تامین مایحتاج کشور و بی نیازی از واردات پرداخت و گفت: 
در حالی که در کشــور خودمان ظرفیت وجود دارد، نباید 
اجنــاس بی کیفیت چین و ترکیه را وارد کنیم.وی ادامه داد: 
حتی شهرداری هم اگر بخواهد برای خود یک منبع درآمدی 
ایجاد کند، می تواند در این زمینه ورود و ســرمایه گذاری 
کند.ناصری در مورد مسائل شهری یزد نیز بیان کرد: سر و 
سامان دادن به اتباع خارجی، کار ویژه روی مباحث مرتبط 
با خانواده که دشمن با زیرکی روی آن سرمایه گذاری کرده 
و بسیاری از مباحث دیگر را در دستور کار خود قرار دهید.

نماینده ولی فقیه در استان یزد تاکید کرد: باید به سگ گردانی 
به عنوان یک آســیب در جامعه نگاه کرد و باید با ظرافت 
ویژه ای روی این موضوع کار شــود.وی بر کار ویژه روی 
پارک بانوان نیز تاکید کرد و گفت: لازم است بحث دوچرخه 
سواری بانوان در پارکهای بزرگ ویژه بانوان ساماندهی شود.

ناصری عنوان کرد: برای جوازها نیز قانونی مصوب کنید که با 
سرعت بیشتری صادر و ظرف یک هفته کار مردم انجام شود 
و اگر اینگونه انقلابی عمل شود، نارضایتی مردم را نخواهیم 

داشت و باید به سرعت برای این منظور برنامه ریزی شود.

رئیس علوم پزشکی اهواز خبر داد

احتمال درگیری خوزستان با وضعیت قرمز
استاندار کرمان در ستاد ملی کرونا عنوان کرد

طرد کامل اتباع غیرمجاز دستگیر شده در کرمان

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها //
جوکار در پاســخ به خبرنــگاران از لازمه 
توسعه انواع گردشگری خصوصاً گردشگری 
سلامت در یزد یاد کرد و درمورد فیلترینگ 
اینستاگرام گفت: من خود در فضای مجازی 
و اینســتاگرام صاحب صفحــه و فعالیت 
فیلتر  می توانم دغدغه  هستم، پس چگونه 

داشته باشم؟ 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدصالح جوکار 
در نشســت با اصحاب مطبوعات با بیان این که 
گردشگری سلامت یکی از لازمه های استان یزد 
به شمار می رود، تصریح کرد: باید زیرساخت های 
مربوط به این نوع گردشگری را در یزد مهیا کنیم 
و در عین حال نباید بگذاریم با ســهل انگاری 
ایــن جایگاه و ظرفیت یزد برای تبدیل شــدن 
به قطب گردشــگری سلامت از دست برود.وی 
با اشــاره به این که شــرایط کرونا اسکان شبانه 
گردشگران در استان یزد را افزایش داده است، 
گفت: جایگاه ما در صنعت گردشــگری امروز 
بسیار خوب تعریف شــده و باید زیرساخت ها 
را فراهــم کنیم که جامعه هتل داران هم بیش از 
این آسیب نبینند.وی افزود: در این روند، فعالان 
گردشگری نیز پرشورتر به فعالیت خود بپردازند 
تا حتی با توسعه این صنعت، بار برخی آسیب ها 

و آلایندگی ها را از استان برداریم.
  جوکار بــا بیان این که یکــی از دغدغه های 
فراکسیون گردشــگری که یزدی ها در مجلس 
ایجاد کردند، تقویت و رشد صنعت گردشگری 
اســت، تصریح کرد: قرار شده رویکرد مجلس 
 که توســعه و رشــد گردشگری اســت را به 
جدیت بیشــتر دنبال کنیم و استان یزد که یک 
شــهر جهانی اســت از این مزایا، بیش از پیش 

بهره مند شود.
  وی با اشــاره به شرایط دو ســال گذشته در 
کشــور ناشی از شــیوع کرونا و تضعیف بخش 
گردشــگری، گفت: گرچه پیش بینی می شود تا 
پایان امسال به شرایط عادی برسیم اما ضرورت 
دارد در این زمینه برنامه داشته و هدفمند پیش 
برویم.این مســئول تصریح کرد: این احســاس 
ناامیدی کــه در بین فعالان گردشــگری دیده 
می شــود باید تغییر کند و امیدوارانه به فعالیت 
خود بپردازند.وی در ادامه به پیگیری مســائل 
مربوط به تعــرض آب انتقالی به یزد با جدیت 
اشــاره کرد و گفت: باید در این باره متولیان و 
بانیان امر پاسخگو باشند و به طور جد این مقوله 
را پیگیری می کنیم.  این مسئول در پاسخ به سوال 
خبرنگاران در خصوص شفافیت مسائل مربوط 
به آب نیــز توضیحاتی را ارائه کرد.  جوکار در 
بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اهمیت 
موضوع آب برای مردم استان یزد به عنوان یک 
دغدغه جدی، گفت: تا زمانیکه در موضوع آب 
به پایداری نرسیم نمی توان از آینده روشن یزد 
صحبتــی کرد لذا تامین آب بــه عنوان اولویت 
نمایندگان  مجمع  است.رئیس  استان  نمایندگان 

استان یزد با انتقاد از تعرض به خط آب انتقالی 
به یزد در شرق اصفهان، گفت: امیدوار هستیم که 
این وضعیت تکرار نشود.وی به پیگیری حقوقی 
این مسئله اشاره کرد و گفت: با توجه به اشرافیت 
دستگاه های اطلاعاتی کشور، جای سوال است 

چرا ممانعت برای تخریب صورت نمی گیرد؟
  وی بــا بیان این که تاکنــون بارها خط انتقال 
تخریب شده و از جیب مردم برای تعمیر هزینه 
شده است، تصریح کرد: چرا دستگاه قضا در این 
زمینه برخورد جــدی ندارد در حالی که هویت 
عاملان تخریــب و حتی تخریب کنندگان کاملا 
مشخص است و از ســویی مردم در خطه ای از 
کویر دچار سختی و مشقت هستند و بخشی از 
خوراک صنعت استان همجوار را تامین می کنند.

  جوکار به مطالبه گری به عنوان یکی از اهداف 
متولیان این مسئله در اصفهان اشاره کرد و گفت: 
به هیچ وجه این مسئله نباید نادیده گرفته شود 
چرا که خط انتقــال در منطقه ای عبور کرده که 

بیشترین تهدید را دارد.
وی به انتشار محتواهای غلط در فضای مجازی 
اشاره کرد و گفت: از نمایندگان اصفهان دعوت 
میکنیم تا برای بررسی به استان بیایند و ببینند به 
واسطه کم آبی از آبیاری قطره ای و از چاه های 
داخلی است که قابلیت شــرب هم ندارد، بهره 

می گیریم.
  رئیس مجمع نمایندگان اســتان با بیان این  که 
در حال حاضر کمتــر از نصف آب تخصیصی 
به یزد می رســد و هر سال به بهانه های مختلف 
از این سهمیه کم شده است، گفت: آب مصرفی 
امروز مردم یزد ترکیبــی از آب انتقالی و منابع 
داخلی یزد اســت که کیفیت چندانی هم ندارد 
اما بــا این وجود مردم نجیب یــزد این آب را 
به عنوان شــرب مصرف می کنند.وی در بخش 
دیگری از سخنانش در پاسخ به خبرنگاران در 
خصوص فیلترینگ اینستاگرام نیز تصریح کرد: 
بعضا شایعاتی را در خصوص فیلترینگ فضای 
مجازی مطرح می کنند در حالی که صحت ندارد.

 وی افــزود: مــن خود در فضــای مجازی و 
اینستاگرام صاحب صفحه و فعالیت هستم، پس 

چگونه می توانم دغدغه فیلتر داشته باشم؟
 وی خاطرنشان کرد: اطمینان می دهم که مسئله 
فیلترینگ نه تنها اینستاگرام بلکه دیگر فضاهای 
مجازی نخواهیم داشــت بلکه به دنبال توسعه 

فضای مجازی هستیم.

رئیس مجمع نمایندگان یزد:

فیلتر اینستاگرام صحت ندارد 

امام جمعه یزدخواستار شد

احیای معماری اصیل و خلاقانه یزد در ساخت و سازها
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اقتصادی

 ریختن زباله به داخل دریا ، زندگی جانوران دریایی را با خطر روبرو می کند
واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

 معاون استاندا هرمزگان در بازدید از روند تخلیه کالاهای 
اساسی در بندر شهید رجایی تاکید کرد 

لزوم تسریع در تخلیه و بارگیری کالاهای اساسی 
 سرویس اقتصادی // معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
هرمزگان با حضور در بندر شهید رجایی بندرعباس، از روند تخلیه 
کالاهای اساسی به صورت میدانی بازدید کرد.به گزارش خبرنگار 
دریا ، دکتر ایرج حیدری معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
هرمزگان در این بازدید ضمن بررسی موانع و مشکلات پیش روی 
تسریع در تخلیه کالاهای اساسی، دستورات لازم را برای رفع آنها 
به مدیران دســتگاه های اجرایی ذیربط صــادر کرد.وی همچنین 
آخرین وضعیت انبارهای دپوی کالا در بندر شهید رجایی را مورد 
ارزیابی و پایش قرار داد. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
هرمزگان در این بازدید، خاطرنشان کرد: با توجه به اهمیت تخلیه 
و بارگیری به موقع کالاهای اساســی به شهرهای مقصد، ضروری 
است با اتخاذ تدابیر مناسب در روند تخلیه کالاهای اساسی تسریع 
شــود.حیدری افزود: تخلیه و بارگیری یکسره کالاهای اساسی از 
کشــتی به شهرهای هدف نقش بسزایی در کاهش هزینه ها در پی 
خواهد داشــت. وی تصریح کرد: تخلیه و بارگیری سریع کالاهای 
اساســی برای تامین نیاز بازار و جلوگیری از هرگونه فاسد شدن 
کالاها با اهتمام ویژه ای دنبال شــود و به دلیل اهمیت موضوع، در 
جلسه ای با حضور مدیران دستگاه های اجرایی ذیربط روند تخلیه 
کالاهای اساســی بررسی و موانع احتمالی با اتخاذ تصمیمات لازم 

رفع خواهد شد.

ظرفیت دوگانه سوز کردن خودروهای عمومی 
افزایش می یابد

  ســرویس اقتصادی // معاون مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی ایــران از افزایش ظرفیت دوگانه ســوز کردن 
خودروهای عمومــی در آینده ای نزدیک خبر داد.حمید قاســمی 
ده چشــمه در بازدید از کارخانه های فعــال در زمینه تولید قطعات 
سی ان جی در قم اظهار کرد: منابع انرژی باید بیشتر در مدار پشتیبانی 
از تولید و رفع موانع تولید قرار گیرد.وی با اشاره به اجرای مناسب 
طرح رایگان دوگانه سوز کردن خودروهای عمومی افزود: بر اساس 
ظرفیت مناســب تولید و مراکزی که در این زمینــه فعالیت دارند 
می توان روزانه تعداد و میانگین تبدیــل ناوگان موجود را افزایش 
داد.طبق اعلام وزارت نفت، قاســمی از آمادگی کارگاه های مجاز 
و کارخانه های تبدیل خودروهای بنزین ســوز به دوگانه سوز برای 
افزایش ظرفیت دوگانه سوز کردن خودروها خبر داد و گفت: ثبت نام 
در سایت  GCr.NIOPDC.Ir و تبدیل خودروهای عمومی 
طبق این طرح رایگان اســت.اجرای طرح ملی دوگانه ســوز کردن 
رایگان خودروها، ضمــن صرفه اقتصادی برای صاحبان خودروها 
افزون بر بهبود وضع محیط زیســت، سبب صرفه جویی روزانه ۱۲ 
میلیون لیتر بنزین شــده و سالانه حدود ۲ میلیارد دلار درآمد عاید 

کشور می شود.

خبر

سازمان  رئیس   // اقتصادی  ســرویس    
جهاد کشاورزی استان هرمزگان گفت:در 
استان هرمزگان 1۶۹ واحد صنایع تبدیلی 
با اشــتغال بیــش از ۴1۰۰ نفر به صورت 
مســتقیم و ۴۵۰۰ نفر به صورت فصلی با 
سرمایه گذاری بالغ بر ۴۴۰۰ میلیارد ریال 

فعال هستند. 
   علی باقرزاده همائــی در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: غرب هرمزگان به دلیل استعداد 
بالقوه ای که در توســعه آبزی پروری و توسعه 
صنایــع تبدیلــی دارد مورد توجه ســرمایه 
گذاران می باشــد لذا سازمان نیز با علم به این 
موضوع جهت تســهیل و تسریع فرآیندهایی 
کــه موجب توســعه این دو بخش و ســایر 
فعالیت هایی که منجر به جذب ســرمایه گذار 
می شــود، فعالیت هایی را انجــام می دهد.وی 
افزود: توسعه بخش کشــاورزی باعث ایجاد 
اشتغال پایدار و در صورت مدیریت صحیح در 

حوزه های بازرگانی موجب ارزآوری می شود؛ 
کما اینکــه در حال حاضر در بخش صادرات 
محصولات شیلاتی شــاهد قدم های مثبتی از 
سوی تولیدکنندگان و بازرگانان فعال در بخش 
بوده ایم.وی تصریح کرد: توسعه  کشــاورزی 
پایدار منجر بــه تثبیت جمعیت و به دنبال آن 
کاهش آسیب های اجتماعی و افزایش درآمد 
خانــوار در مناطقی که مســتعد فعالیت های 
تولیــدی در بخش های مختلف کشــاورزی 
دارد، می گردد.رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
هرمــزگان در ادامه ضمن ارائه گزارشــی در 
خصوص فعالیت های انجام شــده در بخش 
صنایع تبدیلی استان گفت: در استان هرمزگان 
بیش از ۵۱۱ فقره مجوز تاســیس واحدهای 
صنایع غذایی و فرآوری در بخش های مختلف 
با جذب سرمایه بیش از ۱۷ هزار میلیارد ریال 
صادر شده است که برای ۱۰۴۰۰ نفر فرصت 
اشتغال ایجاد خواهد شد.وی در ادامه بیان کرد: 

در حوزه صنایع تبدیلی باغی ۳۷ واحد تولیدی 
با جذب ۱۱۳ هزار تن محصولات باغی استان 
برای ۷۶۷ نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال 
شده است، همچنین بیش از ۱۸۸ جواز تاسیس 
دارای اعتبار صادر شده است که ۴۴ مورد آن 
در ســال ۱۳۹۹ بوده است، سرمایه ثابت این 
طرح ها ۳۳۰۰میلیارد ریال می باشد و ظرفیت 
اســمی ۳۲۲هزار تن دارد که برای ۳۲۶۰ نفر 
بصورت مستقیم و پایدار ایجاد اشتغال خواهد 

شد.
  وی افزود با توسعه صنایع تبدیلی از هدر رفتن 
و نابودی بخش بزرگی از تولیدات باغی و از 
متضرر شدن کشاورزان نیز پیشگیری می شود؛ 
از طرفــی این امر باعث ایجاد ارزش افزوده و 
اشتغال پایدار و تولید غذای سالم خواهد شد. 
علی باقرزاده همایی در ادامه گفت: در بخش 
صنایع تبدیلــی دام و طیور ۲۳ واحد تولیدی 
بــا ظرفیت تولید ۴۷۰ هزار تن برای ۶۲۵ نفر 

به صورت مســتقیم ایجاد اشتغال شده است. 
همچنین ۶۳ مجوز با ظرفیت اسمی ۳۳۵ صادر 
شده اســت که برای ۱۰۹۳ نفر ایجاد اشتغال 
می شود و پشتیبان بخش بزرگی از نیاز استان و 

حتی سایر استان ها نیز می باشد.
  این مقام مسئول با بیان اینکه در بخش صنایع 
تبدیلــی زراعی نیز اقدامــات مثبتی صورت 
پذیرفته اســت تصریح کرد: در این حوزه نیز 
۳۹ واحد بسته بندی و فرآوری با اشتغال ۹۱۲ 
فعال می باشد همچنین با صدور ۹۰ فقره مجوز 
تاسیس بستر سرمایه گذاری برای جذب ۶۷۵ 
هزارتن محصولات زراعی و اشتغال ۱۹۱۰ نفر 

مهیا شده است.
  علی باقرزاده همایی بیان داشــت: در حوزه 
صنایع تبدیلی شــیلات ۴۹ واحد تولیدی با 
ظرفیت جذب ۲۵۰ هزار تن انواع آبزیان برای 
۱۴۵۹ نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال شده 
اســت، همچنین۱۳۶ مجوز با جذب سرمایه 

ثابت ۷۳۴۰ میلیارد ریال صادر شده و موجب 
ایجاد اشتغال برای ۳۸۲۰ نفر به صورت مستقیم 
خواهد شد.به گزارش  تسنیم ،وی افزود: این 
مقدار ســرمایه گذاری و ایجاد اشتغال سوای 

از بخش تولیدات شــیلاتی از جمله پرورش 
میگو در استان می باشد که نمونه های شاخص 
تولیدات شــیلاتی ما در غرب استان از جمله 

بندر لنگه مشغول به فعالیت هستند.

ایجاد 8600 فرصت شغلی در صنایع تبدیلی و فرآوری غذایی هرمزگان 

  

  

آگهی مزایده
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۱40000024 یک دستگاه اتومبیل سواری سایپا تیپ : SE ۱۳۱ رنگ اصلی سفید رنگ فرعی سفید نوع رنگ روغنی مدل ۱۳۹۷ به شماره 
انتظامی ۸4-۳۵۸ د ۸۳ به شماره شاسی NAS 4۱۱۱00 j ۳4۵۵۸4۷ شماره موتورM ۱۳/6۱4۵۵2۷ متعلق به نوید نجارقویدل که به موجب سند نکاحیه ۹۸0۵ ، تاریخ سند : 
۱۳۹2/06/02 ، دفترخانه صادر کننده : دفترخانه ازدواج شماره ۳۵ و دفترخانه طلاق شماره 2 شهر بندرعباس شهرستان بندرعباس استان هرمزگان منجر به صدور اجرائیه 
و تشکیل پرونده اجرایی به شماره فوق الذکر علیه نوید نجارقویدل نام پدر: محمد صدیق گردیده که حسب درخواست بستانکار پرونده اجرایی، خودرو فوق توسط 
 SE ۱۳۱ راهنمایی و رانندگی توقیف و به پارکینگ توقیفی یاسر منتقل و توسط کارشناس رسمی دادگستری مشخصات خودرو : نوع: سواری سیستم : سایپا تیپ : پراید
مدل ۱۳۹۷ تعداد سیلندر: 4 ظرفیت : ۵ تعداد چرخ: 4 نوع سوخت بنزین تعداد محور: 2 و با مشخصات فنی وضعیت اتاق و بدنه : سالم ، موتور : خاموش ، گیربکس : 
در حد مدل ، شیشه ها، سالم، دیفرانسیل : در حد مدل صندلی و جلو داشبرد : دارد لاستیکها دارای آج ، چراغ : دارد ، آیینه و برف پاکن : دارد و از تاریخ ۱400/02/۱۸ 

در پارکینگ یاسر متوقف میباشد. ارزش خودرو موصوف به مبلغ ۸60/000/000 ریال) هشتصد و شصت میلیون ریال ( ارزیابی و قطعی گردیده، پس از جری تشریفات قانونی از ساعت ۹ الی ۱2 
در روز یکشنبه مورخ ۱400/0۵/0۳ در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شد، شرکت 
در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است، شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به حساب سپرده ثبت )به موجب یک فقره چک تضمین شده بانکی به 
مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز 
از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد، جلسه مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد و مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شد و کلیه هزینه های قانونی اعم از انتقال سند به 
عهده برنده مزایده است، ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد. 24۷/م/الف- تاریخ انتشار: ۱400/04/22

مریم چمنی - رئیس اداره اجرای اسناد و رسمی بندرعباس

آگهی مزایده نوبت دوم
شعبه سوم اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس به موجب پرونده هاي اجرائي ۹۸0۹۹۸۷6۱0۳00۵۱4 که طی آن محکوم علیه محمد ارزانی فرزند عبدالرحمن محکوم به 
پرداخت مبلغ ۵/۷22/4۱2/۹۳۵ ریال بابت محکوم به در حق محکوم له آقاي فرید شمسي فرزند محمد جعفر و مبلغ 2۸6/۱20/646 ریال بابت تیم عشر اجرایی در حق دولت 
محکوم گردیده است که در این راستا ملک به شماره پلاک ثبتی ۱00۳فرعي از ۵۱24 اصلی به مساحت۱۱4.۹۱متر مربع بشماره ثبت ۸۸۳۹۵ متعلق به محکوم علیه بعنوان مال 
معرفي که پس از کارشناسی با شرایط ذیل به مزایده گذاشته مي شود . موضوع مزایده : ششدانگ عرصه و اعیان آپارتمان ، به آدرس 22 بهمن ، خیابان شهدای محراب ، کوچه 
محراب ۱ حسب ملاحظه مدارک ابرازي عرصه به مساحت ۳۸۳.۱6 متر مربع و اعیان شامل 4 واحد آپارتمان مسکوني در 2 طبقه با اسکلت بتنی به مساحت کل ۳۱۸.۱0 متر مربع 
است. ملک مورد نظر در طبقه همکف واحد غربي با مشخصه پلاک ثبتي ۱00۳ فرعي از ۵۱24 اصلي به مساحت ۱۱4.۹۱ مترمربع بشماره ثبت ۸۸۳۹۵ مي باشد.طبق استعلام 

اداره ثبت ، شش دانگ عرصه و اعیان منزل مذکور بنام آقای محمد ارزاني مي باشد اما طبق اظهارات آقاي نامدار در زمان بازدید، ملک به ایشان فروخته شده و ایشان در حال حاضر مالک مي باشند. 
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قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

      
این روزها  اقتصادی // وزارت صنعت  سرویس 
در حالی به دنبال برگــزاری مزایده واگذاری 
معادن راکد اســت که کارشناسان این بخش و 
همچنین نماینــدگان مجلس معتقدند این کار 
اولویت دهی در  با نظارت دقیق، بــدون  باید 
ثبت نام و در اتاقی شیشه ای صورت گیرد تا از 

هرگونه رانت و فساد جلوگیری شود.
   تعطیلی معــادن و عدم برداشــت از این ذخایر 
خدادادی یکی از معضلات رشــد معدن کاری در 
کشــور و مانعی برای اشتغال زایی در این بخش  به 
شمار می رود. در واقع طی سال های متمادی برخی 
معادن و محدوده های معدنی به افرادی واگذار شده 
که به دلایل مختلف از جمله عدم اهلیت نســبت به 
فعال کردن این ذخایــر اقدامی نکرده اند.برای رفع 
این مشــکل و فعال شدن ذخایر معدنی راکد مانده، 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی اسفند سال 
گذشته در جریان بررســی جزییات لایحه بودجه 
۱۴۰۰، وزارت صنعــت، معدن و تجارت را مکلف 
کردند، حداکثر ظرف ســه ماه پس از ابلاغ قانون، 
نســبت به مزایده معادن شناسایی شــده تا پایان 
اسفند ۹۹ اقدام کند. هرچند برگزاری این مزایده با 
 تاخیر همراه اســت اما در حال حاضر نیز حرف و 
حدیث های مختلفی در مــورد نحوه برگزاری آن 
مطرح اســت. در عین حال، بــه منظور جلوگیری 
از ایجاد فســاد، واگذاری از طریق برگزاری مزایده 
فعلا با دســتور دادستانی کل کشــور متوقف شده 
است.آرمان خالقی عضو هیأت مدیره خانه صنعت، 
معدن و تجارت ایران درباره واگذاری معادن راکد و 
حواشی ایجاد شده در این بخش گفت: تمام کسانی 

کــه معادن را در اختیار داشــتند و فعالیت نکردند، 
به دنبال فســاد نبودند بلکه فعالیــت برخی از این 
معادن به دلیل نبود امکانات، زیر ســاخت، کمبود 
ماشــین آلات متوقف شدند.گاهی هم قیمت  جهانی 
مواد معدنی طوری تغییر کرد که برداشــت از معدن 
در آن مقطع اقتصادی نبود و در نهایت توقف تولید 

را برای آنها به همراه داشت.
  وی تصریح کرد: این دور از واگذاری ها به معادنی 
مربوط است که قبلا به فرد دیگری واگذار شده بود، 
بنــا بود این افراد در مدت زمان مشــخصی کار را 
شروع کنند و به نتیجه برســند، اما بسیاری از این 

معادن دست نخورده باقی ماند.
  وی با اشــاره وجود فســاد و سودجویی هایی که 
در پس برخی از ایــن توقف بهره برداری ها وجود 
دارد، گفــت: اگر چه برخورد با ایــن معادن اقدام 
درستی است، اما بســیاری از افرادی نیز که معادن 
را در اختیار داشتند نتوانستند از آن بهره برداری و 
برداشت کنند که دلایل متفاوت و قابل قبولی داشته 

است.
  وزارت صمــت در تمام موارد قرارداد معادن بهره 
برداری نشــده و تعطیل را ابطال کرد و در فهرست 
واگذاری های مجدد قرار داد و بر این اساس اعلام 
 شده اســت که هر کس تا بازه مشخصی فعالیت و 
بهره برداری معــادن را آغاز نکنــد، آن معدن در 
فهرســت واگذاری های مجدد قرار می گیرد. عضو 
هیأت مدیره خانه صنعت، معــدن و تجارت ایران 

افزود: در بســیاری از موارد بــدون توجه به علت 
توقف تولید معادن، آنها پس گرفته شدند در حالی 
که اوضاع با قبل تفاوتی نکرده و اگر دلیل توقف این 
معادن کمبود تجهیزات و صرفه اقتصادی باشــد باز 

هم امکان ادامه فعالیت آن ها وجود نخواهد داشت.
*  واگذاری معادن باید در اتاق شیشــه ای 

انجام شود
  علی اکبر کریمی، عضو کمیســیون صنایع و معادن 
مجلس نیز در این مورد معتقد است: واگذاری معادن 
باید در اتاق شیشه ای و در شرایطی رقابتی و شفاف 
انجام شود تا از سوءاســتفاده متخلفان جلوگیری 
شــود.وی تصریح کرد: از آنجا که در حوزه معادن 
رانت های بســیاری وجود دارد، اگر واگذاری آنها 
در محیطی غیررقابتی و غیرشفاف انجام شود، فساد 

ایجاد خواهد شد.
  کریمــی با بیــان اینکه وزارت صنعــت باید در 
واگذاری معادن دقت عمل داشته باشد، افزود: چند 
هزار معدنی که بــه دلیل راکد بودن مجدداً در حال 
واگذاری است، پیش از این بدون اهلیت سنجی به 
افراد ناصالح واگذار شده بود. بنابراین در صورتی که 
در این مرحله از واگذاری نیز دقت مناسبی صورت 

نگیرد سرنوشت معادن راکد دوباره تکرار می شود.
وی افزود: در رونــد واگذاری معادن باید اهلیت و 
توانایی افراد ارزیابی شود و این ظرفیت در اختیار 
افرادی قرار گیرد که توانایی استفاده از آن را داشته 

باشند.

* زیر بار واگذاری بدون اهلیت سنجی نمی 
رویم

  حجت اله فیروزی، عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس نیز در این مورد با بیان اینکه از زمان روی 
کار آمدن رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت 
یکی از موضوعات مهمی که پیگیری می کرده است، 
تعییــن و تکلیف پهنه های معدنی بود که ســال ها 
پروانه بهره داری آنها صادر شده بود اما راکد مانده 
بودند، گفت: افرادی مجوز بهره برداری گرفته بودند 
اما معادن را فعال نمی کردند و تنها مجوز معادن در 
بازار خرید و فروش می شــد.وی با اشاره به اینکه 
وزیر صمت با کمک مجلس ۶ هزار پهنه معدنی را 
از دست کسانی که اهلیت اجرا و فعال سازی معادن 
را نداشتند، خارج کرد، اظهار داشت: قرار بر این شد 
این معادن مجدداً به کسانی که اهلیت دارند واگذار 
شود. این پروسه باطل کردن و بازگرداندن معادن کار 
بسیار سختی بود و فشارهای مختلفی وارد می شد.

عضو کمیســیون صنایع و معدن مجلس با اشاره به 
دســتور توقف واگذاری ها از طریق مزایده توسط 
دادســتانی کل کشــور، گفت: در هفته های اخیر 
گزارشاتی منتشــر شده است که نشــان می دهد 
برخی افراد در پایان عمر دولت دوازدهم، به دنبال 
سوداگری هســتند و امکان دارد این مزایده ها به 
اهــداف اصلی خود نرســد و از دل این مزایده ها 

مفاسدی ایجاد شود.
   وی افزود: تدبیری که در قوه قضائیه و دادستانی 

کل اندیشیده شــده در راستای پیشگیری از جرایم 
و فســادهای احتمالی در مزایده ها است. چرا که 
دادســتان علاوه بر وظیفه برخورد با جرم و مجرم، 
وظیفه پیشگیری از وقوع جرم را نیز دارد.فیروزی 
با بیان اینکه کمیســیون صنایع و معادن مجلس زیر 
بار واگذاری معادن بدون برگزاری مزایده و اهلیت 
سنجی متقاضیان نمی رود، گفت: از آنجا که معادن، 
اموال عمومی و انفال بوده و در اختیار دولت است، 
امکان واگذاری آن بدون برگــزاری مزایده وجود 
ندارد. از ســوی دیگر اگر بدون بررســی اهلیت، 
صلاحیــت و توانایی افراد، معادن واگذار شــوند، 
داســتان بلاتکلیف بودن ۶ هزار معــدن با وجود 
واگذار شــدن آنها دوباره تکرار می شــود.فیروزی 
افزود: واگذاری معادن بدون برگزاری مزایده  باعث 
می شــود معادن در اختیار افرادی قرار گیرد که از 
صلاحیت و توانمندی لازم برخوردار نباشــد، در 
این صورت کشــور نمی تواند از این ظرفیت عظیم 
بهره مند شــود.وی با بیان اینکه ساز و کار اجرای 
مزایده مشخص است، ادامه داد: پیشنهادات قیمتی و 
فنی از جمله مواردی است که باید در مزایده مورد 
توجه قرار گیرد. در واقع قانون تمام این موضوعات 

را مشخص کرده است.
  عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس  با اشاره به 
اینکه مجلس زیر بار واگذاری معادن بدون برگزاری 
مزایده و اهلیت سنجی متقاضیان نمی رود، تصریح 
کرد: با طرح سوال از وزیر صنعت، معدن و تجارت 
تلاش می شود که واگذاری معادن در اتاق شیشه ای 
صورت گیرد. در صورت نیاز مجموعه های نظارتی 

نیز باید به موضوع ورود کنند.

الزامات رفع شائبه ها در واگذاری معادن

طرح: امیر کاربخش

ســرویس اقتصادی //در حالی که نرخ مصوب 
دولتی مرغ ۲۴۹۰۰ تومان اســت آشفتگی بازار 
نهاده باعث شد قیمت مرغ در بازار کیلویی ۳۷ 

هزار تومان افزایش یابد.
    قیمت مرغ در بازار تهران علیرغم اینکه دولت نرخ 
دولتی ۲۴۹۰۰ تومان تعیین کرده، اما به قیمت ۳۷ هزار 
تومان رسیده و در حقیقت بازار نرخ مصوبات دولتی 
را قبول ندارد و راه خود را می رود.تنها مرغ نیست که 
نرخ های دولتی را قبول ندارد؛ بلکه محصولاتی مانند 
شیر، گوشت و محصولات لبنی هم سرکش شده و از 
قیمت های تعیین  شده پیروی نمی کنند. خوراک دام که 
۷۰ درصد هزینه تمام شــده تولید این محصولات را 
شامل می شــود، نیز در بازار آزاد به چند برابر قیمت 
به فروش می روند، ســامانه بــازارگاه وزارت جهاد 

کشــاورزی که قرار بود خوراک دام ذرت، ســویا و 
جو را بــه نرخ دولتی به دامداران بدهد، به طور کامل 
نمی تواند نیاز آنها را تامین کند.به گفته مرغداران علت 
اصلی افزایش قیمت مرغ در بازار ، گران شدن نهاده و 
خوراک دام است که به نرخ  دولتی در اختیار مرغداران 
قرار نمی گیرد و آنها مجبور می شــوند، به قیمت های 
گران تری از بازار تهیه کنند.ســعیده مشایخی مرغدار 
اصفهانی گفت: » دولت از مرغــداران تعهد می گیرد 
که مرغ زنده را کیلویی ۱۷۱۰۰ تومان بفروشــند، اما 
هزینه تولید آنها بالاســت.«وی افزود: دولت در یک 
ماه نخســت دوره تولید مرغ نهاده به مرغدار نمی دهد 
و در این مدت مرغدار مجبور اســت، دست به دامن 
محتکران گرانفروش نهاده شــود که هزینه زیادی را 
روی دست تولید کننده می گذارد و مرغدار دو راه دارد 

یا گرانتر می فروشــد و یا صبر می کند تا وزن مرغ به 
بیش از ۲.۵ کیلوگرم برسد و بفروشد تا شاید بخشی 
از هزینه اش جبران شود.در یکی دو ماه گذشته کمبود 
و گرانی نهاده در بازار جدی شده و مشکلاتی را برای 
تولید کنندگان دام و مرغ ایجاد کرده است. خوراک دام 
۷۰ درصد هزینه های تولید  مرغ را شــامل می شود.

مرغــداران می گویند، جوجه یــک روزه هم که نرخ 
۴۲۰۰ تومان دولت تعیین کرده است، به  قیمت ۷۰۰۰ 
تا ۹۰۰۰ تومان خریداری می شود و هزینه های تولید 
مرغدار را بالا می برد.به گزارش گمرک و بر اســاس 
بازدید رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس از گمرک 
بندر امام خمینی)ره(، بیش از ۴ میلیون تن خوراک دام 
و طیور در گمرکات کشــور وجود دارد که به صورت 
قطره چکانی ترخیص و وارد بازار می شود، اما عطش 
بازار فروکش نکرده است.دو میلیون تن از این نهاده ها 
در انتظار تخصیص ارز بانک مرکزی است و ۲ میلیون 
تن دیگر هــم به دلیل کمبود کامیون به کندی به بازار 

تزریق می شود.

آشفتگی بازار نهاده ، قیمت مرغ را گران کرد



شورای امر به معروف و نهی 
از منکر شیلات هرمزگان با حجابم پاسدار گوهر جان می شوم

حوادث جهان
۱۳ زخمی در برخورد یک خودرو با جمعیت در اتریش

 برخورد یک خودرو با جمعیت حاضر در بازار شــهر »سنت فلورین« 
اتریش، دستکم ۱۳ زخمی بر جای گذاشت.برخورد یک خودرو با جمعیت 
حاضر در بازار شــهر »سنت فلورین« اتریش، دستکم ۱۳ زخمی بر جای 
گذاشت.بر اساس این گزارش، پلیس اتریش اعلام کرده که در حال بررسی 
دلیل برخورد این خودرو با جمعیت بوده و هنوز دلیل مشخص و قطعی برای 
این حادثه نیافته است.گفتنی است راننده خودرو یک مرد ۸۷ ساله بوده که 
به شدت زخمی شده است.به گفته پلیس، این حادثه در نزدیکی کلیسا سنت 

فلورین واقع درحومه جنوبی شهر لینز رخ داده است. 

سوء استفاده جنسی راننده اتوبوس از دانش آموزان
 راننده اتوبوس مدرســه ای که به دختــران دانش آموز کتاب های غیر 
اخلاقی هدیه می داد به جرم آزار جنسی بازداشت شد.متهم »جیمی راجرز 
تیت« ۵۴ ســاله اهل خلیج تامپای فلوریدا آمریکا غیر مستقیم از دانش 
آموزانش سوء استفاده کرده است.متهم با سوء استفاده جنسی و قرار وثیقه ۵ 
هزار دلاری دستگیر و راهی زندان شد.اطلاعات پلیس نشان میدهد که این 
مرد تلاش کرده که از طریق کتاب ارتباطش را با دانش آموزان نزدیک کرده 
و پس از کسب اعتمادشان ازآنها سوء استفاده کند.سخنگوی پلیس بیان کرد 
که متهم با بازبینی فیلم دوربین های مداربسته نصب در داخل اتوبوس به دام 
ماموران پلیس افتاده است. با این وجود راننده در دفاع از خود بیان کرد که 
تنها به دانش آموزانی که دوست دارند کتاب های رمان بخوانند کتاب هدیه 

داده  و تصور نمی کرده که انجام این کار جرم محسوب شود.

بازداشت مالک کارخانه بنگلادشی که ده ها کارگرِ آن، قربانی حریق شدند
 یک مقام ارشــد پلیس بنگلادش گفت که هشت نفر را به اتهام قتل در 
ارتباط با آتش سوزی در یک کارخانه که منجر به کشته شدن دست کم ۵۲ 
نفر شد، دســتگیر کرده اند. بسیاری از قربانیان در داخل کارخانه به خاطر 
وجود یک خروجی غیرقانونی قفل شــده از داخــل، گیر افتاده بودند.این 
آتش سوزی در کارخانه پنج طبقه مواد غذایی »هاشم فودز« در روپگانج در 
حومه داکا پایتخت بنگلادش رخ داد. پس از اطفای حریق، پلیس انبوهی 
از اجساد را کشف کرد.یک مقام پلیس در منطقه نارایانگانج به خبرگزاری 
آسوشــیتدپرس گفت که این افراد به اتهام قتل دســتگیر شده و هم اکنون 
در بازداشــت به سر می برند.اســد زمان خان، وزیر کشور بنگلادش گفت 
که مدیرعامل گروه ســجیب که مالک کارخانه است، بازداشت شده است. 
این مقام جزییات بیشــتری ارائه نکرد اما گفت که افراد مسئول، مجازات 
می شوند.دادگاهی در داکا به هشت مظنون اعلام کرد که برای بازجویی چهار 
روز در بازداشــت پلیس باقی خواهند ماند.یک مقام آتش نشانی گفت که 
خروجی اصلی کارخانه ای که آتش گرفت از داخل قفل شده بود و بسیاری 
از کشته شدگان به دام افتادند.طبق گزارش رسانه های محلی بنگلادش، سایر 
کارگران از طبقات فوقانی کارخانه به بیرون پریدند و دســت کم ۲۶ نفر از 
آن ها مجروح شدند.این شرکت تولید کننده آب میوه است و محصولات خود 
را به تعدادی از کشورها از جمله استرالیا، ایالات متحده، مالزی، سنگاپور، 

هند، بوتان، نپال و کشورهایی در خاورمیانه و آفریقا صادر می کند.
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حوادث

  
     

من و همســرم آن جوان معتاد را همانند 
پسر خودمان می دانستیم و به او کمک می 
کردیم اما او یک روز به همراه دوستانش 

بلایی بر سرم آورد که ...
این ها بخشی از اظهارات مرد ۷۲ساله ای است 
که با فرار از چنگ سارقان موفق شد از سرقت 
اموالــش جلوگیری کند. این مرد ســالخورده 
درباره نقشه وحشتناکی که او را تا سرحد مرگ 
برد، به کارشناس اجتماعی کلانتری گفت: حدود 
سه سال قبل هنگامی که همسرم برای خرید به 
بیرون از منزل رفته بود، پسر جوانی به او کمک 
کرد و خریدهایش را تا منزل ما آورد. آن روز 
همسرم برای قدردانی او را به منزل دعوت کرد 
و پس از پذیرایــی کامل مبلغی را نیز به پاس 
زحماتش به او هدیه کرد. از آن روز به بعد پای 
»انوشیروان« به خانه ما باز شد. همسرم چون 
فرزندی نداشت، او را پسرخوانده خودش می 
دانســت و از هیچ کمکی دریغ نمی کرد. با آن 
که متوجه شــده بود انوشیروان اعتیاد دارد، اما 
باز هم از صمیم قلبش او را دوســت داشت و 
نه تنها با تهیه انواع غذاها از او پذیرایی می کرد 
بلکه هر نوع گرفتاری او را نیز گرفتاری فرزند 
خودش می دانست و هر کاری برایش انجام می 
داد. تا این که حدود یک سال قبل همسرم از دنیا 
رفت و من به خاطر شادی روح همسرم سعی 
می کردم هر کاری از دســتم بر می آید برای 
انوشیروان انجام بدهم. به همین خاطر رفت و 
آمدهای او به منزلم در حالی ادامه داشــت که 
۵۰سال قبل در یک حادثه دست من قطع شد 
و من با یک دســت زندگی می کردم. با آن که 
شرایط عادی نداشتم و مانند انسان های عادی 
نمی توانســتم کارهایم را انجام بدهم ولی باز 
هم برای انوشــیروان غذا درست می کردم یا به 
خرید می رفتم تا زمانی که او به خانه ام می آید 

احساس غریبی نکند.
خلاصه روزهای تنهایی من به همین شــکل 

می گذشت تا این که یک روز ظهر انوشیروان 
به خانــه ام آمد و من با مقــدار غذایی که در 
یخچال داشتم از او پذیرایی کردم. وقتی فهمیدم 
انوشیروان برای خرید سیگار قصد دارد از خانه 
بیرون برود مبلغی پول به او دادم اما او زمانی که 
به خانه بازگشــت چهره ای نگران و مضطرب 
داشــت ولی من چیزی از او نپرسیدم. حدود 
ساعت یک بعدازظهر بود که یک جوان ۲۴ساله 
به همراه نوجوانی حدود ۱۶ساله زنگ خانه ام 
را به صدا در آوردند. وقتی انوشیروان در حیاط 
را گشــود، آن ها مدعی شدند مامور هستند و 
برای دستگیری انوشیروان آمده اند. ابتدا خطاب 
به انوشیروان فریاد می زدم که چه نوع موادی 
مصرف می کنی و از چه کسی می خری؟ آن ها 
با همین بهانه به طرف من آمدند و دســتم را به 
پایم بستند. آن ها حتی دور دهان مرا  با پارچه 
ای پیچیدند به طوری که نمی توانســتم نفس 
بکشم و احساس می کردم در حال خفه شدن 
هستم. زمانی که دیدم انوشیروان هم به جمع آن 
ها پیوست و مشغول جمع کردن اموال و وسایل 
منزلم شــدند تازه فهمیدم که همه این ها نقشه 
انوشیروان است ولی کاری از دستم ساخته نبود. 
آن ها با تهدید ســوییچ وانتم را از من گرفتند 
و لــوازم را به داخل خودرو انتقال دادند، اما از 
آن جایی که انوشیروان باید به خاطر این نمک 
نشناسی رسوا می شد، استارت خودرو کار نکرد 
و دچار نقص فنی شــد. در همین حال من از 
یک فرصت مناسب اســتفاده کردم و به طرف 
منزل یکی از همسایگان فرار کردم. با فریادهای 
من، همسایگان بیرون آمدند و در حالی با پلیس 
۱۱۰ تماس گرفتم که انوشیروان و دزدان تنها 
با دو ساک لوازم از محل گریختند ولی گشت 
کلانتری نوجوان ۱۶ســاله را در همان اطراف 
دستگیر و به کلانتری منتقل کرد. این نوجوان که 
سابقه دار هم بود، ادعا می کرد از نقشه سرقت 

خبر نداشته است و ...

نمک نشناس!
در امتداد تاریکی

سرویس حوادث// با دستگیری ۳ کودک ۹ ساله 
که به یک منزل مســکونی در مشهد دستبرد 
زده بودنــد، راز کودک آزاری های هولناک نیز 

در کلانتری فاش شد. 
این حادثه تلخ شــانزدهم تیر جاری زمانی لو رفت 
که مالک منزلی در خیابان پنجتن ۸۵ با پلیس ۱۱۰ 
تماس گرفت و از دســتبرد سارقان به اموالش خبر 
داد. شاکی پرونده به پلیس گفت: برای انجام کاری به 
شهرستان رفته بودم اما هنگامی که به منزلم بازگشتم 

متوجه شــدم در اتاق تخریب شــده و ۱۲ میلیون 
تومان وجه نقد، مرغ مینا، طلا و ماشین اسباب بازی 

شارژی به سرقت رفته است.
به دنبال دریافت این خبر، ماموران تجسس کلانتری 
پنجتن، تحقیقات میدانی گســترده ای را آغاز کردند 
تا این که ســرنخ هایی از دزدان کوچک به دســت 
آمد. بررســی ها نشان می داد: چند کودک از پشت 
بــام وارد حیاط منزل مذکور شــده   و اموال را به 

ســرقت برده اند. ادامه تحقیقــات بیانگر آن بود که 
دو تن از کودکان دو قلو هســتند و در همان اطراف 
زندگی می کنند بنابراین ماموران انتظامی با ردیابی 
های اطلاعاتی، کودکان دو قلو و همدست دیگر آن 
ها را شناســایی و به کلانتری پنجتن مشهد هدایت 
کردند. ۳ کودک ۹ ســاله، در همــان لحظات اولیه 
پرسش و پاسخ های پلیسی، ماجرا را شرح دادند و 
به سرقت اموال منزل اعتراف کردند اما در همین حال 

ماموران متوجه آثاری از ســرخ شدگی های شدید 
روی بدن یکی از کودکان دوقلو شــدند و به بررسی 
دقیق این ماجرا پرداختند. بررسی های پلیش نشان 
داد: پدران هــر ۳ کودک به مواد مخدر اعتیاد دارند 
اما مادر کودکان دوقلو دچار بیماری روحی است که 
زیر نظر پزشک قرار دارد به همین دلیل او فرزندش 
را با کمربند کتک زده اســت که آثار آن هنوز روی 
بدن کودک ۹ ســاله وجود دارد. با انتقال پول ها و 

لوازم ســرقتی به کلانتری، اموال مذکور تحویل مال 
باخته شد و او نیز به خاطر شرایط خاص کودکان از 
شــکایت خود صرف نظر کرد. با این حال نیروهای 
کلانتری ماجرای کــودک آزاری را جدی گرفتند و 
مراتب را به معاون دادستان مرکز خراسان رضوی در 
امور سرپرستی اطلاع دادند. به دستور مقام قضایی 
اورژانس اجتماعی بهزیستی وارد عمل شد و کودکان 

تحت حمایت قانون قرار گرفتند.

دستبرد کودکان 9 ساله به یک منزل 

سرویس حوادث// زن جوان که دچار افسردگی پس 
از زایمان شده بود در اقدامی جنون آمیز نوزادش را از 

بالکن طبقه چهارم به پایین انداخت.
ســاعت ۷:۳۰ دقیقه صبح جمعه ۱۸ تیر ســاکنان 
ســاختمانی چهار طبقه با شنیدن صدای مهیبی خود 
را به حیاط رســاندند و ناگهان داخل حیاط با جسد 
نوزادی مواجه شــدند.  باتوجه به اینکه نوزاد داخل 
حیاط افتاده بود، این احتمال مطرح شــد که از بالکن 
یکی از واحدها به پایین افتاده باشد. از آنجا که ساکن 
طبقــه چهارم زن جوانی بود که به تازگی وضع حمل 
کرده بود این احتمال مطرح شــد که نوزاد متعلق به 

آنها باشد.
بدنبال کشف جسد نوزاد، بلافاصله مأموران کلانتری 
۱۱۴ غیاثی، گزارش این ماجرا را به بازپرس کشیک 
قتل پایتخت اعلام کردند. با اعلام این خبر تحقیقات 

به دستور بازپرس رحیم دشتبان و تیم بررسی صحنه جرم 
آغاز شد.

با حضور تیم جنایی در محل، تحقیقات آغاز شد و مأموران 
به سراغ زن ۲۸ ساله ساکن طبقه چهارم رفتند. زن جوان که 

از نظر روحی وضع مناسبی نداشت و بشدت گریه کرده بود 

در تحقیقات اولیه به قتل نوزادش اعتراف کرد.
او گفت: به خاطر بارداری و زایمان دچار افســردگی شده 
بودم. من یک دختر سه ســاله هم دارم و لحظاتی قبل از 
اینکه دســت به جنایت بزنم، نوزادم شروع به گریه کرد. او 

را در آغــوش گرفتم تا آرام کنم اما همچنان گریه می کرد. 
آن زمان حال خوبی نداشــتم و نمی دانستم چکار 
دارم می کنم. همان طور که کودک در آغوشــم بود 
به سمت تراس رفتم. بچه گریه می کرد و حال من 
خیلی وخیم بود، عصبانی شــدم و او را از تراس 
به پایین پرتاب کردم. بــه خودم که آمدم متوجه 
شدم بچه در بغلم نیست و او را از بالکن به پایین 

انداخته ام.
 بررسی سلامت  روانی

در ادامه تحقیقات کارآگاهان به سراغ همسر متهم 
رفته و او نیز گفت: در زمان حادثه برای خرید از 
خانه خارج شدم، زمانی که برگشتم همسایه ها را 
دیدم که مقابل خانه ام جمع شــده اند و از ماجرای 

مرگ فرزندم با خبرم کردند.
به دستور بازپرس شعبه اول دادسرای امور جنایی 
پایتخت، جسد نوزاد به پزشکی قانونی منتقل شد. همچنین 
زن جوان بازداشت و برای بررسی صحت روانی و اینکه آیا 
در زمان جنایت جنون داشته است، به پزشکی قانونی منتقل 

شد و تحقیقات در این رابطه ادامه دارد.

مادر افسرده نوزادش را به حیاط انداخت

بازی مرگ روی پشت بام
سرویس حوادث// دختر ۶ ساله که روی پشت بام در حال بازی بود 

بر اثر برق گرفتگی جان باخت.
۱۶ تیــر مأموران کلانتری ۱۵۱ یافت آباد در تماس با بازپرس کشــیک 
قتل از مرگ مشــکوک دختری ۶ ساله در بیمارستانی در همان محدوده 

خبر دادند.
به دنبال این مرگ،  بازپرس مصطفی واحدی و تیم بررسی صحنه جرم وارد 
عمل شده و تحقیقات در این باره آغاز شد. در بررسی های اولیه مشخص 
شد ساعاتی قبل دختر کوچکی به خاطر برق  گرفتگی به بیمارستان منتقل 
شده اما تلاش کادر درمان برای نجات او بی نتیجه مانده و دخترک تسلیم 
مرگ شــده بود. در ادامه تحقیقات خانواده دختر ۶ ســاله به تیم جنایی 

گفتند: ما در ساختمانی ۴ طبقه و ۷ واحدی زندگی می کنیم.
همه ساکنان ساختمان از اقوام و آشنایان هستند. روز حادثه برق ساعت 
۳:۳۰ دقیقه بعد از ظهر رفت. هوا گرم بود و بچه ها برای بازی به پشت بام 
رفتند. پدر و مادرها هم  در یکی از واحدهای طبقه چهارم جمع شدیم و 

مشغول صحبت و گفت وگو بودیم .
ساعتی بعد برق ها آمد اما ناگهان صدای فریاد بچه ها را شنیدیم که کمک 
می خواستند. بلافاصله به پشت بام رفتیم که با بدن نیمه جان دخترم در کنار 

کولر مواجه شدیم و او را به بیمارستان رساندیم.
در ادامه تحقیقات مشخص شد ۶ کودک برای بازی به پشت بام رفته بودند 
و باتوجه به گرم بودن هوا مشغول آب بازی شدند در همین حین دختر ۶ 
ســاله به سمت کولر رفت و مشغول بازی بود که ناگهان برق شهری وصل 
شد و دخترک که در حال بازی  بود با توجه به خیس بودن لباس هایش، 

دچار برق  گرفتگی شد.
بازپرس شــعبه یازدهم دادسرای امور جنایی پایتخت با تعیین کارشناس 
اداره برق دســتور داد تا کارشناس بررسی کند که قطع برق و وصل شدن 
آن باعث مرگ کودک شده یا کولر مشکل فنی داشته و باعث برق گرفتگی 

شده است. 

سرویس حوادث// فرمانده انتظامی استان 
فارس اعلام کرد که با دستگیری اعضای 
یک باند سرقت در این استان، ۴۲ میلیارد 
ریال اموال مسروقه کشف و به آموزش و 

پرورش تحویل شده است.
ســردار رهام بخش حبیبی گفت: در پی وقوع 
یک فقره ســرقت از آزمایشــگاه آموزش و 
پرورش در شهرستان »اوَِز« در جنوب استان 
فارس، موضوع شناسایی و دستگیری سارقان 
به صورت ویژه در دستور کار ماموران انتظامی 

قرار گرفت.
وی افــزود: ماموران انتظامــی کلانتری »۱۱ 
وحدت« شهرســتان اوز بلافاصله وارد عمل 
شــده و با اقدامات هوشمندانه موفق شدند در 
کمتر از ۲ ساعت هویت سارقان را شناسایی 
کنند.فرمانده انتظامی استان فارس خاطر نشان 
کرد: ماموران پس از هماهنگی با مقام قضائی 
به مخفیگاه متهمــان اعزام و در یک عملیات 
ضربتی موفق شدند هر ۵ نفر سارقان را دستگیر 

و به مقر انتظامی انتقال دهند.

او با بیان اینکه متهمــان در بازجویی اولیه به 
جرم خود مبنی بر سرقت از آزمایشگاه اقرار 
کردند، گفت: در بازرسی از مخفیگاه سارقان 
اموالی مســروقه بــه ارزش ۴۲ میلیارد ریال 
کشــف و برابر دســتور مقام قضایی تحویل 
نماینده آموزش و پرورش شــد.حبیبی گفت: 
اموال کشف شده شامل ۳ دستگاه کولر گازی، 
۱۴ عدد میکروســکوپ، ۶ عدد روشویی به 
همراه شیرآلات، ۴ دستگاه الکترو موتور، یک 
دستگاه تلویزیون، ۵ عدد صندلی آزمایشگاهی، 

۲ عدد الکتروسکوپ، مجموعه گیت فیزیک، 
جعبه الکترو مغناطیس، سانتریفیوژ، پروژکتور، 
اسلاید ویدیو، ۳ دستگاه موتور برق آموزشی، 
ماکت اســکلت انسان، ۲ عدد الکتریسته، آب 
گرمکن برقی، کیت شیمی و الکترو مغناطیس 

بوده است.
فرمانده انتظامی استان فارس گفت: این استان 
برای ســارقان، قاچاقچیان و خلافکارانی که 
امنیــت مردم را با مخاطره مواجه کنند، محلی 
بسیار ناامن است و برخورد پلیس با هرگونه 
اخلال در نظم و امنیت، مطابق قانون و بسیار 

قاطع و بدون اغماض است.

تحویل اموال مسروقه میلیاردی به آموزش و پرورش فارس

گروه حوادث// مرد شــیاد که با سوء اســتفاده از مدارک هویتی یک زن و 
دریافت دســته چک به نام وی ۵۰۰ میلیون تومان از مردم کلاهبرداری کرده 

بود، دستگیر شد.
پانزدهم فروردین پرونده ای با موضوع کلاهبرداری از ســوی  سرپرست دادسرای 
عمومی و انقلاب ناحیه ۱۲ تهران برای  رســیدگی تخصصی به پایگاه هفتم پلیس 
آگاهی فرســتاده  شــد. مفاد پرونده حاکی از آن بود که یک شهروند خانم شکایتی 
مبنی بر جعل و کلاهبرداری مطرح کرده اســت. شاکی در اظهاراتش گفته بود: چند 
ســال پیش در تهران جویای کار بودم و از طریق آگهی با فردی به اســم نادر آشنا 
شــدم. او عنوان کرد که من را در واحد حسابداری شرکت استخدام می کند اما باید 
حساب جاری نزد بانک داشته باشم. من هم به ناچار حساب جاری افتتاح کردم و 
مدارک هویتی ام را در اختیار شــرکت او قرار دادم و بعد از مدتی با بیان این مطلب 
که می خواهد اقدامات شرکت را وسعت ببخشد، دو شرکت به نام بنده به ثبت رساند. 
متهم  با مدارکی که از بنده در اختیار داشته مبادرت به افتتاح حساب جاری نزد سایر 
بانک ها کرده و ســپس اقدام به کلاهبرداری از تعدادی از شهروندان کرده است البته  

بنده زمانی متوجه این موضوع شــدم که برای اخذ وام ازدواج به بانک مراجعه کردم 
و متوجه شدم به نام من چک های متعدد زیادی در حدود ۵۰۰ میلیون تومان صادر 

و از مردم کلاهبرداری کرده است.
ســرهنگ کارآگاه »هوشنگ کاکاوندی« رئیس پایگاه هفتم پلیس آگاهی تهران در 
تشــریح این خبر گفت: با توجه به اهمیت موضوع و وسعت اقدامات مجرمانه متهم، 
مراتب در دســتور کار کارآگاهان قرار گرفت و برای شناسایی محل اختفای متهم، 
اقدامات پلیســی لازم انجام شد و در نهایت خانه  متهم در حوالی خیابان فردوسی 

شناسایی و در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر شد.
نادر منکر اتهامات وارده بود، اما در مراحل بعدی اعتراف کرد و مشخص شد دارای 

چندین فقره سابقه جعل، سوء استفاده از سند مجعول و صدور چک بلامحل است.
رئیس پایــگاه هفتم پلیس آگاهی تهران در پایان گفت: با اتمام تحقیقات و اعتراف 
صریح متهم، با دســتور دادیار شعبه اول دادسرای ناحیه ۱۲ تهران نادر به اتهام جرم 

کلاهبرداری روانه زندان شد.

افشای کلاهبرداری نیم میلیاردی هنگام دریافت وام ازدواج

سرویس حوادث//مرد افغانستانی که همسرش را 
به قتل رسانده و مادرزنش را بشدت مجروح کرده 

بود، در دادگاه کیفری استان تهران محاکمه شد.
این مرد شامگاه دهم  تیر سال ۹۸ به خانه پدرزنش در 
خیابان خاوران رفت و همسر و مادر زنش را بشدت 
زخمی کرد. پس از انتقال آنها به بیمارستان، زن جوان 

جان باخت اما مادرش از مرگ نجات پیدا کرد.
مأموران کلانتری وقتی برای بررســی ماجرا به خانه 
مورد نظر رفتند، موفق شــدند چند ساعت بعد متهم 

را دستگیر کنند.
مرد ۴۴ ســاله به مأموران گفت: مدتی قبل کارم را از 
دست دادم و دچار مشــکلات مالی شدم. به همسرم 

گفتم بیا به کشــور خودمان برگردیم تا آنجا راحت تر 
زندگــی کنیم اما مخالفت کرد و با قهر به خانه پدرش 
رفت. من هر بار که برای دیدن همســر و فرزندانم به  
خانه پدرزنم  می رفتم، آنها با حرف هایشــان مرا آزار 
می دادند و وقتی از همسرم می خواستم همراه فرزندانم 
به خانه مان بیاید، خانواده اش مخالفت می کردند. آنها 
می گفتند چون کار درست و حسابی ندارم، بهتر است 

آنها همان جا بمانند.
این مرد در تشــریح جزئیات درگیری خونین گفت: 
آخریــن بار که به خانه پدرزنم رفتم، همســرم دختر 
و پســرم را مقابل چشــمانم کتک زد و گفت آنها را 
بــا خودت به افغانســتان ببر من نمی آیــم. او  حتی 

می خواســت دختر کوچکم را از بالای پله ها به پایین 
پرتاب کند که عصبانی شــدم. دخالت های مادرزنم 
درگیــری را بدتر کرد و من که کنتــرل اعصابم را از 
دست داده بودم، کارد آشــپزخانه را برداشتم و چند 

ضربه به همسرم و سپس به مادر زنم زدم.
وقتی این  پرونده برای رسیدگی  به  شعبه دهم دادگاه 
کیفری یک اســتان تهران فرستاده شد، پدر و مادرزن 
متهم برای وی حکم قصاص خواســتند و مادرزنش 
برای جراحت های وارد شــده اش نیز دیه خواســت. 
معــاون رئیس قوه قضائیه از طــرف دو فرزند صغیر 

قربانی درخواست دیه را مطرح کرد.
متهم نیز گفت: من هرگز راضی به مرگ همسرم نبودم. 
او مادر دو فرزندم بود و من خیلی پشــیمان هســتم، 
اما مادرزنم با رفتارش همســرم را تحریک می کرد و 

موجب می شد بین ما جدایی و دعوا باشد.
در پایان جلســه قضات برای صدور رأی وارد شور 

شدند.

ســرویس حوادث// مرد جوان که با همدستی دو 
فرزندش یک باند سرقت تشکیل داده و طلاهای 
کودکان را می دزدیدند از ســوی پلیس دستگیر 

شدند.
انتظامی  ســرهنگ غضبان احمدی فــرد، فرمانــده 
ســنقرو کلیایی اظهار داشــت: پس از اعلام ۲ مورد 
سرقت طلاهای دختران خردســال در محلات شهر 
سنقروکلیایی، رسیدگی ویژه به موضوع در دستور کار 
قرار گرفت. در تحقیقات پلیسی مشخص شد سرقت ها 
توسط ســه نفر و از ۲ دختربچه ۵ ساله انجام گرفته 
است و شیوه سرقت ها نیز به این شکل بوده که دختری 

۱۵ و پســری ۱۳ ساله با هدایت و راهنمایی پدر ۴۲ 
ســاله خود به بهانه بازی کردن به دختران خردسال 
نزدیک شــده و اقدام به ســرقت طلاهای همراه آنها 
می کردند. این خواهر و برادر پس از ســرقت طلاها 
سوار بر خودرو پرایدی که پدرشان در اختیار داشت 
از محل متواری می شدند که با به دست آمدن این سرنخ 
اقدامات اطلاعاتی گسترده ای برای دستگیری اعضای 

باند آغاز شد.
بنابرایــن مأموران با انجام اقدامــات اطلاعاتی و در 
تحقیقات گسترده خود موفق به شناسایی پراید مذکور 

شده و پس از مدتی تعقیب و گریز آن را متوقف و هر 
سه سرنشین را دستگیر کردند. احمدی فرد با بیان اینکه 
سارقان مردی ۴۲ ساله، دختری ۱۵ ساله و پسری ۱۳ 
ســاله و پدر و فرزند هستند، گفت: هر سه نفر آنها به 
ارتکاب سرقت طلای دختران خردسال اعتراف کردند 
و طلاها که شامل یک جفت گوشواره و ۲ عدد النگو 

بود کشف شد.
رئیس پلیس سنقروکلیایی در پایان با اشاره به معرفی 
سارقان دســتگیر شده به دستگاه قضایی برای صدور 
احکام لازم، از خانواده ها خواســت بیشــتر مراقب 
فرزندان خردســال خود باشند و از آویزان کردن طلا 

به آنها خودداری کنند.

متهم در دادگاه: 

از قتل همسرم پشیمانم

سرقت های پدر با همدستی دختر و پسر نوجوان

طرح : علیرضا بهاری
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شهرستان

روابط عمومی اداره کل
 منابع طبیعی و آبخیزداری

 هرمزگان           
در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 

و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

نصب وایرینگ کارت )CWDM ( در مرکز چاه بنارد بستک 
 ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان//ظرفیت پهنای باند دیتا در چاه 
بنارد شهرستان بستک و مناطق اطراف ارتقاء یافت . به گزارش خبرنگاردریا 
با هدف افزایش سطح کیفی خدمات ارائه شده به مشتریان تجاری در شرایط 
شیوع ویروس کرونا ، ظرفیت پهنای باند دیتا در چاه بنارد شهرستان بستک و 
مناطق اطراف ارتقاء یافت . با نصب وایرینگ کارت )CWDM ( در مرکز 
چاه بنارد بستک ،پهنای باند دیتا از۱ گیگابیت به ۱۰ گیگابیت افزایش و علاوه 
بر بهبود کیفیت سرویس اینترنت مشترکین تجاری و خانگی ، زیرساخت های 

ارتباطی ارگانها ، شرکت ها و نهادهای اجرائی نیز بهبود می یابد .
آغاز فاز دوم مرمت بافت تاریخی لافت

 سرویس شهرستان//  مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
هرمزگان از آغاز فــاز دوم مرمت بافت تاریخی لافت خبر داد. به گزارش 
خبرنگار دریا ، ســهراب بناوند  بابیان کــه این مطلب گفت: »در این فاز از 
عملیــات، ۴ بادگیر در بافــت تاریخی لافت مرمت می شــود.« مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان افزود: »مرمت بادگیرها 
بااعتباری بالغ بر ۳ میلیارد ریال انجام می شود.« بندر لافت )بندر بادگیرها( 
با جاذبه های تاریخی و گردشگری تاریخی و طبیعی از بافت های ارزشمند 
جنوب کشور است که در سال ۱۳۸۵ به شماره ۱۶۳۱۵ در فهرست آثار ملی 

کشور به ثبت رسیده است. 
۲ نیروگاه جدید تولید برق در کیش ایجاد می شود 

 ســرویس شهرستان// مدیرعامل شــرکت آب و برق کیش با اشاره به 
توان تولید ۱۷۵ مگاوات برق در نیروگاه شــمال کیش، گفت: بزودی برای 
پایداری بیشتر شبکه توزیع برق ارتباط این شرکت با نیروگاه جنوب کیش 
برقرار خواهد شد.یدالله سلطانی با عذرخواهی از ساکنان مناطق نوبنیاد جزیره 
کیش به دلیل قطعی چندساعته برق، اظهار کرد: در نیروگاه شمال توان تولید 
۱۷۵ مگاوات برق فراهم است و هیچ گونه نگرانی برای تولید برق در جزیره 
کیش نبوده است.وی افزود: بر اثر اتصالی یک بار اضافی ولتاژ بر روی شبکه 
کابلی رخ داد و شبکه اتصالی به وجود آمد و رفع این اختلال زمان بر شد.به 
گزارش فارس، مدیرعامل شرکت آب و برق کیش در خصوص نگرانی مردم 
درخصوص کمبود تولید برق گفت: یک نیروگاه ۴۲ مگاواتی خریداری شده 
اســت و به زودی روند اجرایی آن آغاز می شود و یک نیروگاه ۴۲ مگاواتی 
دیگر هم از سوی سازمان منطقه آزاد کیش توافق نامه آن را مبادله کردند و 

ما امیدواریم این دو نیروگاه تا پایان سال به ظرفیت شمال کیش اضافه شود.
آبرسانی سپاه به کوه حیدر بشاگرد 

 سرویس شهرستان// قرار گاه مدینه سپاه با توجه به بحران شدید بی آبی 
در روســتای کوه حیدر بشاگرد، با یک تانکر ۱۲ هزار لیتری بصورت سیار 
به این روستا آبرسانی می کند.فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه بشاگرد، نبود 
مکان آبگیری تانکر های سیار را از مشکلات آبرسانی به این روستا دانست و 
گفت: ضروریست شرکت آب فاضلاب هر چه سریعتر این مشکل را حل کند.
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما مرکز خلیج فارس، محمد کاملی افزود: نبود 
آب تا شعاع ۳۰ کیلومتر روستای کوه حیدر مشکل آبرسانی را دو چندان کرده 
و برای تامین آب مردم این روستا ستاد بحران استان باید تانکر جدید اضافه 
کند.روستای کوه حیدر با جمعیت هزار نفر در شهرستان بشاگرد قرار دارد و 

برای تامین آب جمعیت این روستا، به روزانه ۱۵۰ هزار لیتر آب نیاز است.

خبری

مناسبات اقتصادی و فرهنگی بندرکنگ با بنادر آفریقا در بستر زمان

)قسمت دوم(
گروه گزارش//ســفرهای دریایی دریانوردان بندرکنگ 
به بنادر آفریقا ریشه در تاریخ حضور ایرانی ها در بنادر 
آفریقا نیز دارد. خاندان های متعددی از شهرهای مختلف 
جنوب ایران همواره در برخی از شــهرها و بنادر یمن و 

آفریقا حضور داشتند.
 خاندان عرشــی و فکری بســتکی در یمن، خاندان شیرازی 
در زنگبار و نمونه ای از ایــن خاندان ها بودند. این مباحث 
به خوبی نشان می دهد که مناسبات فرهنگی و اقتصادی بین 
بنادر ایرانی و بنادر آفریقایی از گذشته وجود داشته و به خوبی 
نســبت به فرهنگ همدیگر آشــنا بودند. بنابراین زمینه های 
آشنایی اقوام از گذشــته وجود داشته است. در بخش پیشین 
نوشــتار به ســفرهای دریانوردان بندرکنگ به آفریقا و بنادر 
این کشور از مسیر بندرکنگ، بندر مسقط و بندرعدن پرداخته 
شــد و در این مســیر معمولا خرمای سایر محموله لنج های 
بندرکنگی بوده است. اما سفر دیگری که دریانوردان بندرکنگ 
به بنادر آفریقا داشتند از مسیر اقیانوس هند و از بندرکالیکوت 
به بنادر آفریقا و به ویژه بندر مومباســا بوده اســت. این مهم 
را می بایســت در ســفر گپ دریانوردان بندرکنگی به هند و 
آفریقا جســتجو کرد که این سفر از بندرکنگ به ابادان و بندر 
اعشار عراق شــروع گردیده و پس از حمل خرمای زاهدی 
از بندراعشــار عراق دریانوردان بندرکنگی به بندرکنگ آمده 
و پس از یک هفته اســتراحت در گذشته که کشتی ها بادبانی 
بودند، از بندرکنگ به بندرجاسک، بندرکنارک، بندر چابهار، 
بندر کراچــی، بندر خورمیان، بندر بمبئی و بندرکالیکوت می 
رفتند و از بنــدر کالیکوت به بندر منگلور و پور بندر رفته و 
کاپریل که نوعی سفال برای سقف خانه ها بود به بنادر آفریقا 
و از جمله بندر لامو و بندر مومباسا که دریانوردان بندرکنگی 
به آن بمباسه می گفتند، حمل می نمودند. این نوشتار در نظر 
دارد مناســبات اقتصادی و فرهنگی دریانوردان بندرکنگی با 
بنادر آفریقا از مســیر دیگر و زاویه دید دیگری مورد بررسی 

قرار دهد.
موسیقی رزیف که همراه با حرکات موزون بدن نیز می باشد و 
به تدریج که از شروع آن می گذرد، حرکات موزون و هیجان 
در آن بیشــتر می گردد، یادگار و میراث فرهنگ مشــترک 
دریانوردان بندرکنگی و بنادر افریقا می باشد. زبان مردم بنادر 
آفریقا زبان ســواحیلی بــوده و ناخدایان قدیمی بندرکنگ و 
برخی از دریانوردان می بایست برای انجام امور تجاری خود 
در حد معمول این زبان را یاد می گرفتند. در حال حاضر نیز 
برخی از ناخدایان و دریانوردان بندرکنگی که سفرهای زیادی 
به بنادر آفریقا داشتند، می توانند به این زبان صحبت کنند. در 
اثر همنشــینی دریانوران بندرکنگی با مردم بنادر افریقا در دو 
کشور کنیا و تانزانیا مناسبات فرهنگی زیادی ایجاد گردید که 
موسیقی رزیف از جمله این موارد می باشد. سفرهای دریایی 

به آفریقا چه از مســیر هند به آفریقا و چه از مســیر مسقط 
و یمن به آفریقا همراه با بادهای موســمی بوده اســت و این 
بادهای موسمی کمک زیادی به دریانوردان در انجام سفرهای 
دریایی می نمود. اگر از موســم سفر می گذشت و دریانوردان 
قصد ســفر می کردند، همواره با خطرات طوفان های دریایی 
و غیره مواجه گردیده و چه بسا جهازها و لنج هایی از مردم 
بندرکنگ که خارج از موســم حرکت کرده بودند، در مســیر 
غرق شــدند. بنابراین اگر لنج های بندرکنگی به بنادر آفریقا 
رفته و در موقع مشخص نتوانسته بودند، برگردند، می بایست 
یک ســال صبر نموده و در زمان موسم بر می گشتند. در این 
صورت دریانوردان بندرکنگی اقامتشان در آفریقا طولانی تر 
مــی گردید. باد موافق نیز همیشــه کمــک کار دریانوردان 
بندرکنگی در ســفر آفریقا نبوده است. معمولا از بندر منگلور 
تا بندرلامو و بندر مومباســا را لنج های بندرکنگی در بیست 
و پنــج روز طی می کردند. اما اگر در مســیر باد اندکی کمتر 
می شد، ممکن بود این سفر بیست و پنج روزه به چهل روز هم 
بکشــد و در آن زمان چون مایحتاج سفر برای بیست و پنج 
روز تا یک ماه تهیه شده بود، دریانوردان با مشکلات عدیده 
مواجه گردیده و با ســختی های فراوان به مقصد می رسیدند. 
ناخدایان بندرکنگی در مصاحبه های خود به دیر رســیدن و 
مشــقات مسیر نیز اشارات زیادی داشتند. کاپریل که محموله 
اصلی لنج های بندرکنگ در سفر از بندر منگلور هند به بندر 
لامو و مومباسا در کشــور کنیا بود، خریداران زیادی در آن 
دو بندر داشــت و به خاطر باران های ممتــدی که در بنادر 
کنیا بــا توجه به نزدیک بودن به خط اســتوا می بارید، نیاز 
به کاپریل برای ســقف خانه ها را بیشــتر می کرد. علاوه بر 
لنج های بندرکنگی، لنج های دیگزی نیز بودند که کاپریل به 
آفریقا حمل می کردند. معمولا برخی از ســفرهای دریایی به 
صورت گروهی یا سنگارد صورت می گرفت اما در سفرهای 
گپ دریایی چون جهازها و لنج ها طول می کشید تا محموله 
خود را بار بزنند، سفرها به صورت تکی و نه گروهی به آفریقا 
صورت می گرفت. بعد از اینکه موتور در شــناورهای چوبی 
به کار گرفته شد و جهازها شناور شدند، سفر از هند به آفریقا 
برای دریانوردان بندرکنگی راحت تر گردید. بنابراین به خوبی 
مشخص می گردد که سفر به آفریقا برای دریانوردان بندرکنگی 
مزایای اقتصادی زیادی داشته است و از سوی دیگر نیز مردم 
بنادر افریقا نیاز به کالاهایی از هند و کشــورهای خاورمیانه 
داشتند که با قیمت مناســب به دست آن ها برسد و برای آن 
سفر لنج های بندرکنگی به بنادرشان منافع اقتصادی داشته و 
این ســفرها هر ســاله و به صورت منظم صورت می گرفت. 
دریانوردان بندرکنگی نیز مشــتری هــای خوبی برای خرید 
کالاهای اساسی و از جمله چندل، قهوه، لیمو و غیره از بنادر 
آفریقا برای بنادر خلیج فارس بودند و تبادل کالا همواره بین 

بندرکنگ و بنادر آفریقا وجود داشت.
در یک دوره خاص ناخدایان بندرکنگی کودکان و نوجوانان 
را از برخی از بنــادر آفریقا با اجازه والدین ان ها و با توجه 
به مناســبات حسنه ای که بین آن ها وجود داشت، بندرکنگ 

آورده و آن ها در منازل ناخدایان بندرکنگی کارهای خانه را 
انجام داده و بزرگتر که می شدند دوباره به آفریقا بر می گشتند.

) احمــد خصومی، مصاحبه، 1398( این مهم می رســاند که 
اعتماد زیادی بین بنادر آفریقا و دریانوردان بندرکنگی وجود 
داشته است. این اعتماد و روابط فرهنگی و اجتماعی تا حدی 
بود که موسیقی رزیف را گاها با همدیگر در بنادر آفریقا اجرا 
مــی کردند. دریانوردان بندرکنگی وقتی وارد بنادر آفریقا می 
گردیدند، خود را غریبه محســوب نمی کردند و به اندازه ای 
مناسبات فرهنگی و اجتماعی بین طرفین توسعه پیدا کرده بود 
که دریانوردان بندرکنگی به راحتی کالاهای خود را در منازل 
مردم بنادر آفریقا به فروش می رســاندند. در آن زمان تجار 
فعال در آفریقا که کارشان در ارتباط با خرما بود بیشتر تجار 
ایرانی، آفریقایی و هندی بودند. بنابراین گاها پیش می آمد که 
یک تاجر افریقایی سفارش خرما را از آبادان به بندر دارالسلام 
را می داد و لنج بندرکنگی خرما را یکسره از خرمشهر و آبادان 
به بندردارالسلام تانزانیا می برد و کرایه حمل دریافت می کرد. 
یا یک تاجر در زنگبار خرما را در بنادر اســتان خوزســتان 
خریداری نموده و لنج های بندرکنگی آن را در قبال دریافت 
کرایه به زنگبار می رساندند.) علی بحری، مصاحبه، 1400( 
برخــی از بنادر آفریقا نظیر بندر بربــره در برخی از زمان ها 
قوانینی را برای لنج های بندرکنگی و دیگر لنج ها مقرر کرده 
بودند که می بایست نیمی از سود فروش خرما در این بندر را 
به خرید چارپایان از آن بندر اختصاص دهند. بنابراین ممکن 
بود خرید چارپایان برای لنج داران بندرکنگی ســود زیادی 
نداشــته باشد، چون در مســیر تلفات چارپایان زیاد بود. اما 
می توانستند به پول فروش خرمای خود دسترسی پیدا کنند. 

بیشتر دریانوردان بندرکنگی از سفر به آفریقا رضایت داشتند و 
عنوان می دارند که مردم بنادر آفریقا برخورد اجتماعی خوبی 
با آن ها داشــته و همواره در گمــرکات بنادر آفریقا با آن ها 

خوش رفتاری می شد و نهایت همکاری با آن ها می کردند.
تجارت خرما و چندل همواره دو رکن اساســی مناســبات 
اقتصــادی بندرکنگ با بنادر آفریقا بود. هم تقاضای خرما در 
بنــادر آفریقا زیاد بود و هم  تجــارت چندل برای لنج داران 
و ناخدایان بندرکنگی پر سود بوده است. مناسبات اقتصادی 
بندرکنگ با بنادر آفریقا در بســتر زمان مناسبات اجتماعی 
و فرهنگی را هم به دنبال داشــت. در زمان سفرهای دریایی 
چون بیش از چهل الی پنجاه لنج از بندرکنگ و جزیره قشــم 
وارد بنادر آفریقا می شــدند، جمعیتی بیش از هزار نفر وارد 
اســکله های بنادر آفریقا می شدند که به زبان فارسی و لهجه 
بندرکنگی و جزیره قشــمی صحبت می کردند و همین عامل 
باعث می گردید بسیاری از مردم بنادر افریقا و به ویژه افرادی 
کــه در بندرگاه این بنادر کار می کردنــد به لهجه بندرکنگی 
آشــنا گردیده و با آداب و رسوم آن ها، شیوه خرید و فروش 
آن ها و غیره آشنایی پیدا کنند. بنابراین دریانوردان بندرکنگی 
می توانســتند سفیران فرهنگی ایران به بنادر آفریقا نیز باشند. 
بــا تمام مراوداتی که بین بندرکنگ و بنادر آفریقا صورت می 
گرفت، ازدواجــی بین دریانوردان بندرکنگی با زنان افریقایی 
صورت نگرفته و در دوران بسیار قدیمی تر به صورت محدود 
ممکن است این کار صورت گرفته باشد. با وجود این سفرهای 
دریایی بین بندرکنگ و بنادر آفریقا منافع خوبی برای طرفین 
داشت و همواره دریانوردان بندرکنگی از منافع این سفرها در 

مصاحبه های خود سخن به میان می آورند.
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اعتبارساقط می باشد

سرویس شهرستان// رییس مرکز توسعه سلامت کیش گفت: 
آمار شناسایی بیماران مبتلا به ویروس کرونا در پیک پنجم به 

نسبت اوج گیری چهارم ۲ درصد رشد داشته است. 
محمدرضا رضانیا با ابراز نگرانــی در خصوص کاهش رعایت 
پروتکل های بهداشــتی در جامعه اظهار داشــت: با افزایش ۲ 
درصدی موارد مثبت در کیش، آمار بستری ها در بیمارستان نیز در 

این مدت ۲ و نیم برابر رشد داشته است.
وی اضافه کرد: مســوولیت پذیری همگانی و عزم اجتماعی نیاز 
اولیه برای جلوگیری از ادامه این روند اســت که در مرحله اول 
باید نســبت به خود و خانواده و اطرافیانمان احساس مسوولیت 
کــرده و حرکت این ویروس در جامعــه را کند کنیم.به گزارش 
ایرنا، سخنگوی شــورای سلامت کیش یادآور شد: الزام استفاده 
از ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی و توجه به دستورهای 
بهداشتی، سه اصل اساســی قطع زنجیره انتقال بیماری کرونا به 

شــمار می رود.وی افزود: با افزایش مبتلایــان به بیماری کرونا 
تعداد مراجعه بیماران کرونایی به بخش های بهداشتی درمانی نیز 
افزایش یافتــه لذا  در دوران کرونا رعایت قرنطینه، پروتکل  های 
بهداشــتی و اجتناب از دورهمی  های خانوادگی از اهمیت ویژه 

ای برخوردار است. 
وی اظهار داشت: افراد با مشاهده هرگونه علائم اولیه کرونا)تب ، 
سردرد، گلودرد ، آبریزش بینی( که در جهش جدید بیشتر شبیه 
علائم سرماخوردگی است به پزشک مراجعه کرده و از خوددرمانی 
در منزل اکیدا خودداری نمایند زیرا در غیر اینصورت زمان طلایی 
برای درمان مؤثر و به موقع را ناآگاهانه از دســت داده اند. رییس 

مرکز توسعه سلامت کیش گفت: انتظار می رود مردم در این پیک 
ســه اصل مهم در پیشگیری و کنترل بیماری کرونا که استفاده از 
ماســک، فاصله اجتماعی و تهویه مناسب می باشد را به صورت 
صحیح  رعایت کنند.جزیره کیش هــم اکنون در وضعیت قرمز 
کرونایی به سر می برد و از پنجشنبه هفته گذشته محدویت های 
شدید کرونا از جمله تعطیلی و یا کاهش ساعات فعالیت مشاغل 
گروه های ۲ تا چهار در این جزیره اعمال شــده اســت. جزیره 
کیش از جزیره های استان هرمزگان با بیش از 91 کیلومتر مربع 
مساحت و 44 هزار نفر جمعیت و از توابع شهرستان بندر لنگه و 

در دل آب های نیلگون خلیج فارس واقع شده است.

آمار موارد مثبت کرونا در کیش 2 درصد افزایش یافت

 آگهی مزایده
به استحضار می رساند این اداره کل در نظر دارد مدیریت و بهره برداری از تجهیزات 
XRD و XRF و متعلقات آنرا به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید. لذا از متقاضیان 
محترم تقاضا می شــود جهت اخذ اســناد و شرایط به ســامانه تدارک الکترونیک 
دولت)سامانه ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir و سایت اداره کل استاندارد استان 
هرمزگان به آدرس www.insohr.ir مراجعه نمایند.            شناسه آگهی :1160560  

 نوبت دوم :1400/4/22 

ن سند مالکیت نوبت دوم فقدا
بموجب صورتمجلس حاصل از تفکیک 
 ۱۳۹۸2042۳0۵60000۵4 شــماره  بــه 
تاریخ ۱۳۹۸/06/۱۱-0۸:2۹ ثبت تقاضای 

تفکیک صورت پذیرفته است.
لذا به استناد ماده ۱20 آئین نامه قانون ثبت 
و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی 

و متذکر می گردد هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام 
داده و با مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف 
مدت ده روز از تاریخ انتشــار این آگهــی اعتراض کتبی خود را به 
پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم 
نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر 
با وصول اعتراض بدون سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به 
صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد.

۱400/۱2۸ م/الف         تاریخ انتشار:۱400/04/22
محمد آرامش- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

نژاد ســرویس شهرستان//  دبیری  سعیده 
معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان 
صنعت معــدن و تجارت اســتان هرمزگان 
گفت:با توجه به تصمیمات متخذه درکارگروه 
ماده 1۲قانون ســاماندهی مبــادلات مرزی  
کشــور واردات با رویه پیله وری برای استان 
هرمزگان به میزان دو میلیون دلار تعیین شد.

به گزارش خبرنگار دریا،  محمد عباسی اظهار 
داشــت: واردات کالابا رویه پیلــه وری می 
بایست درسامانه یکپارچه مدیریت مرزنشینان 
ثبت گردد.عباسی اظهار داشــت: با توجه به 

برقراری روابط تجاری دوطرفه با کشــورهای 
همسایه حاشیه خلیج فارس که از دیرباز حتی 
بصورت ســنتی نیز وجود داشت و با عنایت 
به وجود زیرســاخت های مناسب، راه اندازی 
بازارچه های مرزی دراســتان نیز دردســت 
پیگیری است.سرپرســت معاونت امور صنایع  
ســازمان صنعت، معدن و تجــارت هرمزگان 
عنوان کرد: رشد ۲5 درصدی تولید محصولات 
صنایع فلزی منتخب استان درسه ماه  نخست 
امسال سرپرست معاونت امور صنایع  سازمان 

صنعت، معدن و تجارت هرمزگان از رشــد۲5 
درصدی تولید صنایع فلزی منتخب استان در 
ســه ماه  نخست امســال خبر داد.به گزارش 
روابط عمومی سازمان صنعت،معدن وتجارت 
هرمزگان ســیامک نیکان اظهار داشت: میزان 
تولید صنایع فلزی استان طی سه  ماهه نخست 
سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
۲5 درصد رشد داشــته است.نیکان  به میزان 
تولید فلزات منتخب در استان پرداخت و عنوان 
کرد: درسه  ماهه نخست ســال 1400 تولید 

شمش فولادی به نسبت سال گذشته 46 درصد 
رشد، آهن اســفنجی 17 درصد رشد، شمش 
آلومینیوم 13 درصد رشد، داشته است که میزان 
تولید شمش فولادی811 میلیون و 986  هزار 
تن، آهن اســفنجی 1 میلیون و ۲۲۲ هزار تن، 
شمش آلومینیوم 45 هزار تن،  بوده است.وی با 
اشاره به هدف گذاری ابتدای سال، عنوان داشت: 
برای داشتن عملکرد مطلوب، در ابتدای سال با 
توجه به میزان تولید سال گذشته، هدفگذاری 
ســال جدید تدوین شد که خوشبختانه در سه  
ماهه سال جاری در میزان تولید ۲5 درصد رشد 

نسبت به سال گذشته داشته ایم.

ثبت واردات کالا با رویه پیله وری در سامانه یکپارچه مدیریت مرزنشینان 
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فروردین :
امروز شــک و تردید به ســراغ تان آمده و به 
همین خاطر به سختی می توانید مثبت اندیش 
باشید. اگه همه چیز مطابق میل تان پیش نرود 
ممکن است اذیت شوید. خبر خوب این است که می توانید با 
کسانی که اهداف شان با شما کاملًا متفاوت است نیز رابطه ی 
نزدیک داشته باشــید. می توانید همه  چیز را از نو بررسی 
کنید، اما یادتان باشد حتی اگر انتخاب های شما آن چیزی 
نبودنــد که دیگران انتظار دارند باز هم به عقل و منطق خود 

شک نکنید.
  اردیبهشت :

احتیاطی کــه امروز به خرج مــی دهید قابل 
فهمیدن اســت، زیرا باید زمانی که افکارتان را 
فاش می کنید پیام خود را به درستی منتقل کنید. 
اما باید شــک و تردید را کنار بگذارید، زیرا ممکن اســت 
فرصتی را که پیش آمده تا بر دیگران تأثیر بگذارید از دست 
بدهید. بدانید که هر چه زودتر دســت به کار شوید نتیجه ی 

بهتری هم خواهید دید.
  خرداد :

سعی کنید انتظارات تان را زیاد بالا نبرید تا بعداً 
نا امید نشوید. یکی از قدم های هوشمندانه ای که 
امروز می توانید بردارید این است که به دوستان 
تان نه نگویید. امروز مــی توانید موضوعاتی ر اکه ناراحت 
تان می کنند به راحتی به حاشــیه برانید. وقتی می خواهید 
وارد بحث شوید موضوع خود را با دقت انتخاب کنید و قبل 
از هر چیز همــه ی پیامدهای آن را از نظر بگذرانید. یادتان 
باشد که در هر رابطه ای هم باید منفعت برسانید و هم منفعت 

دریافت کنید.
  تیر :

امــروز روابط تان به نقطه ی حساســی وارد 
شده اند. متأسفانه احساسات تان آن قدرها هم 
که فکر می کنید بر پایه ی منطق نیستند. یادتان 
باشد تا زمانی که از جزییات یک چیز باخبر نشده اید قضاوت 
نکنید و فکر نکنید که مخالفت با شما مشکل ساز است. بدانید 
که رضایت اکنون شما به واکنش های دیگران بستگی ندارد. 
فضایی در ذهن تان ایجاد کنید تا بتوانید احساســات تان را 
با رویکرد مناســب تری بررسی کنید. زمانی می توانید یک 

ارتباط معنی دار برقرار کنید که با عشق پیش بروید. 
  مرداد :

کارهای زیادی هستند که باید انجام شان دهید. 
پس هر چه زودتر دست به کار شوید, بهتر است، 
زیرا وظایف تان ســریع تر به سرانجام خواهند 
رسید. اکنون به شــما توصیه می شود که به جای چیزهای 
کلی بر جزییات تمرکز کنید. اول از همه به کارهای نیمه تمام 
برسید، آن وقت با راحتی بیشتری می توانید به امور دلخواه 

تان بپردازید.
 شهریور :

برنامه ریزی های طوری اســت که به سختی 
می توانید خلاقیت تان را در آن به کار بیاندازید. 
البته این که اکنون به شدت سرتان شلوغ است به 
نفع شماست، زیرا در این صورت دیگر وقتی برای تان باقی 
نمی ماند تا به فکر و خیال بپردازید و کارآمدی تان افزایش 
خواهد یافت. خیلی جدی نباشــید، کمی کارها را راحت تر 

بگیرید تا از انجام آن ها لذت ببرید.
 مهر :

امروز تصمیم دارید به عمق یک قضیه ی پیچیده 
وارد شوید. باید با ترس هایتان روبرو شوید، آن 
وقت خواهید دید که همه چیز به نفع شما تغییر 
می کند، پس بهتر است با آگاهی با ترس های تان مقابله کنید. 
عجله کنید، حتی یک گفتگو مــی تواند در رویکرد و طرز 

فکرتان تغییرات مثبت ایجاد کند. 
 آبان :

می دانید که احساسات تان چگونه بر واقعیت نگری 
شــما تأثیر می گذارند. خودتان فکر می کنید که 
همه ی حقایق را می دانید، اما ممکن است گرفتار 
توهم شده باشید و واقعیت ها هنوز از چشم تان پنهان باشند. 
بهتر است با دیگران صحبت کنید و به آن ها بگویید که چه می 
خواهید. اما حواس تان باشد که بحث را به موضوعات پوچ 

و بی معنی نکشانید. 
   آذر :

امروز باید حواس تان به خرج هایی که می کنید 
باشد. ممکن است هر چیزی را که می بینید به 
آن دل ببنیدید و بخواهید که آن را داشته باشید. 
به نظر می رسد که خریدهای امروز شما بیشتر 
از روی هوس هستند تا منطق. پس بهتر است قبل از خریدن 
چیزی کــه واقعاً به آن نیاز ندارید چنــد روزی صبر کنید. 
اولویت هایتان را از نو مشــخص کنید و ببینید که تا چه قدر 

می توانید برایشان هزینه کنید.
 دی :

امروز ممکن است درگیر ماجرایی شوید که در 
مواقــع عادی از آن اجتناب مــی کردید. امروز 
به شــدت تمایل دارید که موفق شوید، اما هنوز 
دقیقاً نمی دانید که به دنبال چه چیزی هســتید. تا زمانی که 
به خواســته های حقیقی خود پی نبرده اید از دیگران چیزی 
نخواهید. به احساسات تان رجوع کنید و ببینید که می خواهید 

به کجا بروید.
  بهمن :

هنوز درگیر رویاهای تان هستید و کاملًا بیدار 
نشده اید. هر کاری می کنید نمی توانید از دست 
رویاهای تان خلاص شوید، پس بهتر است ببینید 
که این رویاها می خواهند چه پیامی را از ناخودآگاه تان به 
شما منتقل کنند. تصاویر را چندین بار در ذهن تان مرور کنید 
تا آن ها را متوجه شوید. این رویاها می توانند از گنج های 

پنهان درون تان خبر دهند.
  اسفند : 

از این که دوستانی دارید که همیشه حمایت تان 
می کنند خوشحال اید و می خواهید که از آن ها 
قدردانی کنید. امروز تمایل دارید با کسانی که مثل 
شــما فکر می کنند ارتباط برقرار کنید، اما آن قدر چیزهای 
مختلفی در ذهن تان می گذرد که دوســت دارید با افکارتان 
تنها باشید. حتی اگر خیلی سرتان شلوغ است، باز هم سعی 
کنید یک جای خالی پیدا کنید و مدتی را در خلوت و سکوت 

بگذرانید.
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گروه خبر // سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: با بررسی های انجام شده 
در روز های اخیر، احتمالاً نزدیک به ۴۰ تا ۵۰ درصد از موارد ابتلای کرونا در هرمزگان 

ناشی از کرونای دلتای هندی است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر نوروزیان، متفاوت بودن الگوی آزمایشــگاهی نمونه برخی 
مبتلایان نسبت به کرونای انگلیسی و علائم بالینی شبیه به کرونای هندی این مبتلایان را از 

جمله نتایج بدست آمده از بررسی های روز های اخیر عنوان کرد.
وی با اشــاره به سرعت بیش از دو برابری ویروس دلتای هندی به نسبت ویروس کرونای 
انگلیسی افزود: احتمالًا در هفته های آینده ویروس دلتای هندی ویروس غالب در هرمزگان 
می شود و با توجه به سرعت بالای انتقال این ویروس، رعایت دقیق و جدی شیوه نامه های 

بهداشتی توسط مردم بسیار ضروری است.

ردپای بزرگ کرونای دلتای هندی 
در هرمزگان 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

رعایت پروتکل ها در هرمزگان به 38 درصد رسید
سرویس سلامت  // رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
اســتان هرمزگان با بیان اینکــه آمار رعایت 
پروتکل ها در هرمزگان متأســفانه به حدود ۳8 
درصد رسیده اســت، تصریح کرد: امیدواریم تا 
پایان تیرماه تزریق دوز اول واکسن کرونا در گروه 

سنی بالای ۶۰ سال در هرمزگان به پایان برسد. 
دکتر حسین فرشــیدی ، افزود: با دریافت حدود ۲۷ 
هزار دوز واکسن چه وارداتی چه داخلی تزریق واکسن 
کرونا در استان هرمزگان سرعت بیشتری گرفته است و 
امیدواریم تا پایان تیرماه تزریق دوز اول واکسن کرونا 
در گروه ســنی بالای ۶۰ سال در هرمزگان به پایان 

برسد.
 وی با بیان اینکه با دریافت واکسن داخلی توانسته ایم 
سرعت واکسیناســیون رو بالا ببریم، اضافه کرد: به 
خصوص شهرستان های بشاگرد و جاسک که تزریق 
واکســن را در گروه سنی ۶۰ سال به بالا کمی زودتر 

آغاز کردیم از واکسن کوو ایران برکت استفاده شد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان با اشاره 
به اینکه تاکنون ۱۰۸ هزار و ۸۸۶ دوز واکســن کرونا 

در هرمزگان تزریق شده است، خاطرنشان کرد: واکسن 
کوو ایران برکت در کنار واکسن های سینوفارم چین، 
آسترازنکای ســوئد و اسپوتنیک روسیه سبد واکسن 
استان را تشکیل می دهند و با رسیدن دوزهای بیشتر، 
شمار بیشــتری از هرمزگانی ها علیه بیماری کرونا 

واکسینه می شوند.
وی ادامه داد: هرمزگان ۲.۲ درصد جمعیت کشــور 
را داراســت اما در شــرایط فعلــی ۱۱ درصد آمار 
بستری های کرونا در سه هفته اخیر متعلق به هرمزگان 
است، افزایش نمونه گیری برای شناسایی مبتلایان در 
لایه های مختلف اجتماعی یکی از تصمیمات نشست 

ستاد استانی مدیریت بیماری کرونا بود.
فرشیدی با اشاره به اینکه کیت های تشخیص کرونا 
توسط وزارت بهداشت و به اندازه مورد نیاز در اختیار 
اســتان قرار می گیرد و مقرر شد با انتخاب هوشمند 
لایه های هدف، بــه ازای هر یک نفر مبتلا از ۱۰ نفر 
نمونه گیری و ســیر بیماری کنترل شود تا آمار ابتلا 
در اســتان به پنج درصد کاهش پیدا کند، عنوان کرد: 
در هرمزگان کمبود تخت بیمارســتانی وجود دارد و 

آمار فعلی نشان دهنده این است که هرمزگان در این 
حوزه از میانگین کشــوری هم پایین تر است که پس 
از بازدیدهایی که از برخی ظرفیت های بیمارســتانی 
توســط معاون کل وزارت بهداشت صورت گرفت، 
تصمیمات مهمی برای رفع فوری نیازهای اســتان و 

جبران کمبود تخت های بیمارستانی گرفته شد.
وی با بیان اینکــه به منظور مقابله بــا پیک کرونا، 
کمک هــای لازم برای اســتفاده از ظرفیت امکانات 
بیمارستانی موجود و در شرف افتتاح مانند بیمارستان 
نیروی دریایی ارتش انجام خواهد شــد، افزود: شش 
دستگاه سی تی اسکن در چندماه اخیر به بیمارستان 
های استان اضافه شده بود اما با توجه به کمبودهای 
موجود در این حوزه، بزودی ســه دســتگاه سی تی 
اسکن جدید برای بیمارستان های بندرعباس، حاجی 

آباد و خمیر تأمین می شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان با اشاره 
به اینکه با استفاده از ظرفیت ستاد کل نیروهای مسلح 
و ســتاد اجرایی فرمان امام، بیمارستان های موقت 
و صحرایی نیز ایجاد خواهد شــد تــا بتوانیم قدرت 

مواجهــه با پیک جدید کرونا در هرمزگان را افزایش 
دهیم، اظهــار کرد:  به موازات ایــن اقدامات، کمک 
های لازم از ســوی وزارت بهداشت برای تکمیل و 
بهره برداری از ظرفیت بیمارستان ۵۳۱ تخت خوابی 
بندرعباس، بیمارستان نفت ستاره خلیج فارس و سایر 
بیمارستان های مربوط به شرکت های فعال استان انجام 

خواهد شد.
وی با بیان اینکه اســتان هرمزگان در ماه های اولیه 
شــروع پیک کرونا، جزء استان هایی بود که از لحاظ 
رعایت دستورالعمل ها توسط مردم و اصناف، بالاتر از 
متوسط کشوری قرار داشت، تصریح کرد:  آمار رعایت 
پروتکل ها در هرمزگان متأسفانه به حدود ۳۸ درصد 
رسیده است که یکی از عوامل مهم افزایش آمار ابتلا، 
بستری و فوتی در پیک دوم کرونا در این استان است.

فرشیدی ادامه داد: واقعیت این است که با اینکه تعطیلی 
در شرایط کرونا مفید است، اما تاب آوری صنوف و 
مردم یکی از معیارهای مهم برای تصمیم گیری است و 
به میزانی که لازم باشد محدودیت ها، کاهش ساعات 
اداری و یا تعطیلی ادارات و دستگاه های دولتی اعمال 

خواهد شد.
به گزارش ایســنا ؛ وی در پایان از آمار ۷۸درصدی 
تزریق واکســن کرونا بــه افراد بالای ۷۰ســال در 
هرمزگان خبر داد و گفت: این آمار در مقایسه با سایر 
استان ها بســیار قابل توجه است و به دلیل استقبال 
مردم و همچنین مواجهه با پیک کرونا در این استان، 
تزریق واکســن به افراد بالای ۶۰ سال در هرمزگان 

شروع شده است.

طرح : فرامرزجهانورد

سرویس سلامت // پنیر به عنوان یکی 
از مواد مغذی شناخته می شود که به 
دلیل طعم شور، این تصور وجود دارد 
که ممکن است برای فشار خون بالا و 

قلب مضر باشد.
اگر نگران خوردن یک غذای پر سدیم مانند 
پنیر به دلیل تاثیر آن در مسائل عروقی مانند 
فشــار خون بالا هســتید، بهتر است دیگر 

نگران نباشید.
مطالعه ای اخیرا نشــان داد که مصرف زیاد 
پنیر تاثیر معکوس روی سیســتم عروقی 
دارد، زیرا انتظار می رود از یک ماده غذایی 
حاوی سدیم در یک رژیم کلی با سدیم بالا 
تشــکیل شده باشد و این سوال را به وجود 
می آورد که خــوردن پنیر چه فوایدی برای 

سلامتی دارد؟
در این مطالعه تغذیه ای کنترل شده با کنترل 
متقاطع در ۱۱ بزرگســال سالم )۵۵ تا ۷۵ 
ســاله( حساس به نمک ســالم، مشخص 
شــد که خوردن چهار وعــده پنیر در روز 
به مدت هشــت روز )در زمینه سدیم کم و 
زیاد رژیم های غذایی(، بــه طور بالقوه به 
دلیل خواص آنتی اکسیدانی، در برابر اختلال 

عملکرد رگ عروقی محافظت می کند.
بررسی وضعیت ســلامت این ۱۱ شرکت 
کننده به طور تصادفی به چهار رژیم غذایی 
مختلف تغذیه ای کنترل شده هشت روزه، با 
دوره شستشــو در این بین، اختصاص داده 
شــد و هر یک از آن ها چهار رژیم غذایی 

را کامل کردند:
رژیم کم ســدیم )۱۵۰۰ میلــی گرم( فاقد 

محصولات لبنی.
یک رژیم غذایی کم ســدیم )۱۵۰۰ میلی 

گرم( حاوی چهار وعده پنیر در روز.
یک رژیم غذایی با سدیم بالا )۵۵۰۰ میلی 

گرم( فاقد محصولات لبنی.
یک رژیم غذایی با سدیم بالا )۵۵۰۰ میلی 

گرم( حاوی چهار وعده پنیر در روز.
هر رژیم به همان میزان کالری داشت و برای 
ثابت نگه داشتن وزن بدن طراحی شده بود. 

نتایج تا حدی تعجــب آور بود، زیرا خرد 
متداول در مورد پنیر این اســت که ممکن 
است به دلیل محتوای چربی اشباع یا سدیم 
با افزایش خطر قلبی عروقی )CVD( همراه 
باشد. آیا پنیر برای قلب شما مفید است؟ این 

شواهد جدید ممکن است این را تایید کند.
تصور می شود که مصرف چربی اشباع خطر 
CVD را افزایــش می دهــد، زیرا باعث 
افزایش کلســترول LDL )یعنی کلسترول 

بد( می شود.
به همین ترتیب، تصور می شود که مصرف 
زیاد سدیم خطر CVD را به دلیل نقش آن 
در افزایش فشــار خون )BP( و یا به دلیل 
اختلال عملکرد عروقی ناشی از فشار خون 

افزایش می دهد.
با این وجود مدارک علمی در حال رشــد 
نشــان می دهد که چربی اشــباع شده از 
غذا های لبنی )غذا های لبنی با چربی کامل و 

یا پنیر با خطر CVD ( ارتباط ندارد.
در حقیقت در برخی موارد با خطر کمتری 
همراه بودند. علاوه بر این مصرف لبنیات با 
اقدامات بهبود یافته عروق از جمله کاهش 
فشــار خون و کاهش سفتی شریانی همراه 

بوده است.
مشــابه نتایج مطالعه حاضــر، یک مطالعه 
مداخله ای رژیم غذایی قبلی نشــان داد که 
مصرف پنیــر در یک وعده غذایی عملکرد 
عروقی نرمال را در مقایسه با سدیم حاصل 
از پنیر یا پنیر جایگزین ســویا حفظ کرده 
اســت؛ همچنین تصور می شــد که اثرات 
محافظتــی مصرف پنیر به خــواص آنتی 

اکسیدانی پنیر مربوط می شود.
یافته های آخرین مطالعه بر اساس شواهدی 
مبنی بر اثرات احتمالی آنتی اکسیدانی پنیر 
بر عملکرد عروقی در زمینه رژیم غذایی با 

سدیم بالاست.
این نتایج این ایده را تایید می کند که هنگام 
ارزیابی خطــر بیماری های مزمن، غذا های 

کامل از مواد مغذی منفرد مهمتر هستند.

پنیر با وجود داشتن سدیم  برای قلب مفید است 

سرویس ســلامت // ویروس شناسان ژاپنی می گویند 
برگزاری رقابت های المپیک توکیو آنچنان خطرناک است 
که می تواند منجر به ترکیب کروناهای جهش یافته کنونی 

شود.
هم اکنون جهش یافته های متعددی از ویروس کرونا در گوشه 
و کنار جهان مدام در حال تکثیر هســتند که البته مهم ترین آنها 
دلتا )هندی(، دلتا پلاس )نپال(، آلفا )انگلیس( ، بتا )آفریقا( و گاما 

)برزیل( نام دارند.
هم اکنون نوعی که در هند جهش یافته و به دلتا موســوم است 
خطرناک ترین و مسری ترین نوع ویروس کرونا معرفی می شود.
در حالی که کمتر از ۱۹ روز به آغاز رقابت های المپیک توکیو 
باقی مانده گروهی از دانشــمندان و ویروس شناسان ژاپنی می 
گویند جمع شدن اشخاص، ورزشــکاران و مربیان مختلف از 
ملیت ها و کشــورهای مختلف در ژاپن به معنای این اســت که 
احتمــال دارد آنها ویروس هایی جهش یافته را با خود به ژاپن 
بیاورند. این ویروس جهش یافته می تواند دلتا باشد و یا آلفا. می 

تواند بتا باشد و یا گاما و لامبدا.
از آنجایی که ســرعت انتقال این ویــروس ها به خصوص دلتا 
بسیار بسیار زیاد است این امر می تواند منجر به این شود که این 
واریانت های خطرناک و به شدت مسری با یکدیگر ترکیب شوند 
و ویروس بســیار خطرناک دیگری را به وجود بیاورند. احتمال 
ترکیب این واریانت ها خود تنها دلیل برای تعطیلی المپیک است.
ویروس شناســان ترکیب این واریانت ها را به انفجار کرونایی 

تعبیر کرده اند. 
در این گــزارش آمده که قدرت انتقال ویروس کرونای دلتا بین 
جمعیت ورزشکاران تیمی در جریان المپیک بیشتر از ورزشکاران 

رشته های تیمی خواهد بود.
ویروس دلتا از سوی سازمان جهانی بهداشت به عنوان ویروس 

غالب در سراسر جهان معرفی شده است.
در آمریکا این ویروس روز به روز گسترش بیشتری می یابد.

البته خطــرات زیادی در رابطه با دلتاپــلاس و لامبدا نیز گفته 
می شود.

انفجار کرونایی با ترکیب دلتا، آلفا، بتا ،گاما و لامبدا! 
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علمی  هیات  // عضو  سرویس ســلامت 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد تصریح کرد: 
در طب سوزنی با استفاده از سوزن هایی با 
آلیاژ و اندازه خاص در نقاط خاصی از بدن، 
تا بدن  ایجاد می شود  مکانیزمی در بدن 
خود ترمیم را انجام و در کمک به بهبودی 

بیماری تاثیر گذار باشد.
دانشیار دانشکده طب ایرانی و مکمل دانشگاه 
علوم پزشکی مشــهد اظهار کرد: با توجه به 
نوپدید بودن بیماری کرونا، اســتفاده از طب 
سوزنی و مکمل در درمان کرونا باید بر اساس 

مستندات علمی باشد.
دکتر شاپور بدیعی با تاکید بر اینکه شهروندان 
در صورت ابتلا و یا بروز علائم مشــکوک به 
کرونا برای بررسی و تشخیص این بیماری به 
نزدیک ترین مرکز خدمات جامع ســلامت و 

یا کلینیک های درمانی مراجعه نمایند خاطر 
نشــان کرد: در صورت ابتلا، بهترین راهکار، 
رعایت توصیه های پزشکانی است که در این 

زمینه آموزش های لازم را فرا گرفته اند.
وی با بیان اینکه طب سوزنی به عنوان یکی از 
طب های مکمل در سراسر دنیا شناخته شده 
و مورد استفاده قرار می گیرد، تصریح کرد: در 
۱۰۰ سال اخیر با افزوده شدن منابع علمی و 
تحقیقات و پژوهش ها در این زمینه، جایگاه 
خود را در کمک به درمان برخی از بیماری ها 
همچون چاقی و لاغری، استرس و مشکلات 
روحی خفیف، مشکلات باروری و بسیاری از 

مشکلات جسمانی باز کرده است.
عضو هیات علمی دانشــگاه علوم پزشــکی 
مشهد تصریح کرد: در طب سوزنی با استفاده 
از سوزن هایی با آلیاژ و اندازه خاص در نقاط 

خاصی از بــدن، مکانیزمی در بدن ایجاد می 
شود تا بدن خود ترمیم را انجام و در کمک به 

بهبودی بیماری تاثیر گذار باشد.
دکتر بدیعی بــا تاکید بر مراجعه و اســتفاده 
از خدمــات مراکز معتبر از جمله پزشــکان 
متخصص و ســلامت کده هایــی که زیر نظر 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد فعالیت می کنند، 
اظهار کرد: در صورت استفاده نابجا از روش 
طب سوزنی توسط افراد غیر علمی و آموزش 
ندیده به طور حتم فرد با عوارض جســمانی 

روبرو خواهد شد.
وی مدت زمان هر جلسه طب سوزنی را ۲۵ تا 
۳۰ دقیقه و دوره درمان را شش تا ۱۲ جلسه 
عنوان کرد و گفت: برخی از سازمان های بیمه 
گر، خدمات طب سوزنی را زیر پوشش قرار 

داده اند.

استفاده از طب سوزنی و مکمل در درمان کرونا صحت دارد؟ 

   شناسه آگهی :1161402     
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گــروه خبر // رئیس کل دادگســتری 
هرمزگان ، تعمیم فرهنگ بخشــایش و 
کاهش اطاله دادرسی را مهمترین اهداف 
از تشکیل »ســتاد صبر« در این استان 

برشمرد.
به گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ رئیس کل 
دادگســتری هرمزگان در جلســه افتتاحیه 
ستاد صبر استان تصریح کرد: نهادینه سازی 
عدالت در جامعه نیازمند جلب مشارکت های 
عمومی و ارتباط مؤثر با نخبگان ، معتمدین 
محلی و سمن ها و نهادهای مردم نهاد است 
و به همین منظور ستاد صبر استان هرمزگان 
به منظور تواصی به حق و تشویق به مصالحه 

تشکیل شده است.
علی صالحی همچنین بیان داشــت: اشاعه 
صلح و ســازش از متعالی ترین ارزش های 
انســانی اســت که به کرات در متون دینی 
مورد تأکید قرار گرفته است و همین موضوع 

اهمیت توجه به آن را دوچندان می سازد.
وی در ادامــه افزود: بــرای ترویج صلح و 
سازش در ســطح جامعه، »ستاد صبر« که 
برگرفتــه از واژه های صلح، بخشــایش و 
رضایت اســت، در دستگاه قضایی تشکیل 
شده تا در نتیجه آن موفقیت های بیشتری در 
حوزه حل و فصل اختلافات و اصلاح ذات 

البین محقق گردد.
رئیس کل دادگستری هرمزگان ضمن تأکید 
بر لزوم تثبیت جایگاه صلح و ســازش در 
چشم انداز فرهنگی کشور ، یادآور شد: هدف 
از تشــکیل »ستاد صبر« ، تعمیم و گسترش 
فرهنگ بخشــایش و کاهش اطاله دادرسی 
بــه موازات هم می باشــد. علــی صالحی 
اظهارداشت: اســتفاده از ظرفیت روحانیت 
معظم ، ائمه جمعــه و جماعات و معتمدین 
و افراد مــورد وثوق به همراه اســتفاده از 
امکانات فضای مجازی ، در نظام مند کردن 

اهداف این ستاد بسیار مؤثر و حائز اهمیت 
است. رئیس شورای قضایی استان هرمزگان 
خاطرنشــان کرد: راه انــدازی پویش های 
مردمی صبر، یکــی از اقدامات مهم در این 
حوزه اســت و با توجه به اهداف پیش بینی 
شده ، انتظار می رود ، افزایش مشارکت های 
عمومی ، موفقیت های خوبی را برای ستاد 
صبر در این عرصه به همراه داشته باشد. وی 
با اشــاره به آثار و ثمرات صلح و سازش، 
متذکر شد: در مصالحه اختلافات به صورت 
ریشه ای حل می شود و نزاع پایان می یابد 
، اما طرح دعاوی و پافشاری بر اختلافات، 
گاهی موجب کدورت و کینه جویی می شود 
که همین موضوع نقش مهــم و تأثیر گذار 
شوراهای حل اختلاف و ستاد صبر را برای 
ایجاد فضای مودت و اخوت از طریق تعمیم 

صلح و سازش برجسته می سازد.
رئیس کل دادگستری اســتان هرمزگان در 

بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
اعتلای صلح و ســازش، حرکت به سمت 
اخلاقیات است، تأکید کرد: ستاد صبر استان 
باید با شناسایی ریش ســفیدان، معتمدین 
محلــی، متنفــذان و افراد واجد شــرایطی 
کــه می توانند در جهت اصــلاح ذات البین 
همکاری نمایند به ساماندهی صلح یاران و 

هیئت های صلح بپردازد.
گفتنی اســت ، در این نشســت، رئیس کل 
دادگستری استان هرمزگان ، احکام اعضای 
ستاد صبر استان را ابلاغ کرد و در نتیجه آن ، 
هیئت های صلح این ستاد رسماً فعالیت خود 

را آغاز نمودند.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

تشکیل »ستاد صبر« در هرمزگان

گروه خبر // چند روزی است که واکسیناسیون گروه 
سنی ۶۰ تا ۷۰ سال از بشاگرد و جاسک آغاز شده و 
اکنون در بندرعباس، میناب، قشم و بندرخمیر ادامه 

دارد.
به گزارش خبرنگار دریا ، وجه تمایز واکسیناســیون این 

گروه سنی نســبت به گروه ســنی قبل تر، اضافه شدن 
واکسن ایرانی کرونا به سبد واکسن هرمزگان است.

واکسنی که به دست متخصصان ایرانی در شرکت دارویی 
برکت زیر مجموعه ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( تولید 
شده اســت و تاکنون ده هزار دوز از این واکسن تحویل 

هرمزگان شده و بشاگردی ها نیز نخستین دریافت کننده 
بوده اند.

اکنون به گفته سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، 
واکســن کوو ایران برکت در کنار واکسن های سینوفارم 
چین، آسترازنکای سوئد و اسپوتنیک روسیه سبد واکسن 
استان را تشــکیل می دهند و با رسیدن دوزهای بیشتر، 
شمار بیشتری از هرمزگانی ها علیه بیماری کرونا واکسینه 

می شوند.

واکسن ایرانی کرونا در خدمت نظام سلامت هرمزگان 

گروه گزارش// در پایان دوره پنجم شــورا، 
رئیس شــورای شهر در نشستی با تعدادی 
از اصحاب رسانه به ارائه گزارش از عملکرد 

شورا پرداخت.
به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور 
دریا؛ اسلام باوقار در این جلسه اظهار کرد: در 
طول ۸ ســاله حضورم در شورا تمام تلاشم را 

برای ارائه بهترین خدمات به شهروندان داشتم.
 وی افزود: از خودم راضی هستم چون ۸ سال 
زیر بلیط کسی نرفته ام ولی آنچه که به نفع مردم 
بــود را انجام داده ام وهیچوقــت با هیچ گروه 

سیاســی و یا نماینده ای نبــوده ام ولی به همه 
احترام گذاشتم و آدم هیچ شخصی نبوده ام.

باوقار با اشــاره به مســائل مدیریت شهری و 
عملکرد شــهرداری،گفت: اکثر مشکلاتی که در 
این زمینه وجود داشت به دلیل بی پولی و تورم 
بوده است و نارضایتی ها گاهاً به دلیل بالا رفتن 
سطح توقعات شهروندان بوده است که البته این  
نیز نشــان از پیشرفت دارد و منجر می شود که 
تلاش های بیشــتری جهت رضایت و احقاق 

حقوق شهروندان صورت پذیرد.
رئیس شورای شــهر عنوان کرد: میزان بودجه 
شورای شهر در سال۹۶مبلغ ۶۸۰ میلیون تومان، 
در سال ۹۷ مبلغ  ۸۶۰میلیون تومان، در سال ۹۸ 
مبلغ یک میلیاردو ۲۰۰ میلیون تومان، در سال 
۹۹ مبلغ یک میلیارد و ۱۳۰ میلیون تومان بوده 

است. دریافتی اعضای شورا در سال ۹۹ تقریبا 
ماهی۶میلیون ۶۰۰ تومان بوده است و در سایر 
بخش ها نیز کاهش چشمگیر هزینه ها را داشتیم.
وی به ارائه گزارش از عملکرد شــورا پرداخت  
از جمله: ساخت ۳ سالن سرپوشیده، احداث ۵۰ 
زمین ورزشــی، افتتاح ۹۰ بوستان محله ای، راه 
اندازی ۱۴ کیلومتر مسیر دوچرخه سواری، افتتاح 
سه پلاتو و ۴ فرهنگسرا، اضافه شدن سه ایستگاه 
آتش نشانی به شهر بندرعباس، خریداری چهار 
دستگاه بالابر برای آتش نشــانی، اضافه شدن 
تعدادی ساختمان اداری به شهرداری بندرعباس، 
نوســازی ۳۸۰مورد ناوگان تاکسی علی رغم 
اینکه هیچگونه سوبسیدی در   بحث حمل و نقل 
عمومی نداشــتیم و همچنین  خرید ۶۳ دستگاه  
اتوبوس BRTکه تاکنون ۲۰ دســتگاه از آن با 

ایجاد تغییراتی قابل استفاده به عنوان اتوبوس های 
درون شهری در حال استفاده هستند.

باوقار از ساماندهی مشــاغل، ساماندهی بازار 
ماهی فروشان و میدان تره بار بالغ بر ۱۰۰ غرفه 
به عنوان برخــی از مهمترین کارها که در دوره 

پنجم صورت پذیرفته است؛ نام برد.
 در این جلسه مجید عسکری زاده، عضو دیگر 
شــورای اسلامی شــهر بندرعباس اظهار کرد: 
شورای شــهر بندرعباس شــورایی بوده است 
کــه مردم خدمات ارائه شــده را لمس کردند و 

همکاران از هیچ کوششی دریغ نکرده اند.
وی افزود: مهمترین کاری که در  این دوره انجام 
شده سند چشم انداز ۲۰ ساله با برش های ۵ساله 

است.
عسکری زاده در ادامه با اشاره به  سایر کارهای 
مهمی کــه در این دوره صورت پذیرفت، عنوان 
کرد:  بوم گردی و گردشــگری در سورو توسط 
شورای پنجم انجام شد و ساماندهی بنکداران، 
ســاماندهی بازار ماهی فروشان و بازار میوه و 
تره بار و همچنین ثبت بندرعباس به عنوان شهر 
خلاق از کارهای مهم این دوره به شمار می آید.

 در ادامه جلســه، رئیس شورای شهر به 
پرسش های خبرنگاران پاسخ داد.

 بــا توجه به بحــث بودجــه ۱۴۰۰ و  اینکه 
شــهرداري بندرعباس با برخي ارقام پیش بیني 
شده بازي مي کند و شورا هم بي اطلاع از موارد 
بودجه را تصویب کرده است؛ شوراي پنجم در 
خصوص نظارت بر بودجه شــهرداري چه نمره 
اي مي گیرد؟ به عنوان مثال؛ سهم شهرداری ها 
از عوارض آلایندگــي در قانون بودجه ۱۴۰۰ 
کل کشــور حذف شده  اســت ولي شهرداري 
بندرعباس ۱۲۰میلیارد تومان پیش بیني ردیف 
بودجه برای عوارض آلایندگی در نظر گرفت که 
شــورا هم نه فقط همین بودجه را تصویب کرد 
بلکه تا امروز حتي یک نطق نداشته و متأسفانه 
بودجه ۱۴۰۰شهرداري با کسري بسته شده است.

 باوقار در پاســخ به این سوال گفت: بر اساس 
صحبت هایی که با ســازمان محیط زیســت و 
نماینــدگان مجلس و همچنیــن مدیرکل امور 
مالیاتی شــد،  مقرر  گردید کــه بودجه ۱۴۰۰  
از عوارض آلایندگی دریافت شــود  و به همین 
دلیل این ردیف بودجه نیز مورد تایید و تصویب 
اعضا قرار گرفته اســت و هم اکنون  با پیگیری 
نمایندگان مجلس این موضوع در حال رسیدگی 
اســت و امیدواریم در ســال ۱۴۰۰ این مسئله 

مرتفع گردد.
وی افــزود: در ســال ۹۸ حــدود ۸۰ میلیارد 
تومان عوارض آلایندگی به شهرداری داده شد، 
اما در ســال ۹۹ به دلیل اینکه برخی از صنایع 
از طریق رایزنی موفق شــدند خود را از لیست 
صنایع آلاینده خارج کنند دیگر مشمول عوارض 

آلایندگی نمی شدند و مبلغ پرداختی به شهرداری 
بندرعباس ۵۴۰میلیون تومان گردید.

شــوراي پنجم تا چــه حد در اســتخدام 
نیروهاي شــهرداري نظارت داشته است؟ 
آیا نیروي مازاد شــدید شهرداري از چشم 
شــورا دور بوده یا  جایگاه شورای شهر 

قدرت پیگیري این مسئله را ندارد؟  

رئیس شورای شهر با اشاره به اینکه هیچ یک از 
اعضای خانواده ام در شهرداری استخدام نیستند، 
افزود: قطعا شــورا می توانســت بر این روند 
نظارت کند اما نکرد. در واقع این وظیفه صنایع 
بوده است که برای جوانان ما ایجاد اشتغال نماید 
که به دلیل امتناع از این موضوع ، شهرداری زیر 
بار این مســوولیت رفت و به طور کلی قانون  
شوراها  دست و بال اعضای شورا را بسته است 
چراکه با توجه به این قانون، اعضای شورا حق 
دخالت درعزل و نصب های شــهرداری ها را 
ندارند. ضمناً باید از سایر اعضا پرسید که چرا 
در این زمینه اقدامی نکرده اند چراکه  بارها در 
جلسات شورا از اعضای شورای شهر و مدیران 
شهری خواسته ام که تمام نیروهایی که روی کار 

آورده اند را اخراج نمایند. 
چرا در حوزه نظارتی تاکنون هیچ گزارشی 
نداده اید؟ ضعف نظارت شورا به گونه ای 
بوده اســت که در این سالها شورا هنوز 
نتواسته است فهرستی از اموال شهرداری 
را در دسترس داشته باشد و یا حتی عدم 
صلاحیت برخی از مدیران شهری که کار را 
به مراجع قضایی کشاند که نیاز بود قبل از 
هر اتفاقی اعضای شورا بر کارشان نظارت 

کنند، اما چنین اتفاقی نیفتاد!
باتوجه به خیل عظیم نیروهای شــهرداری این 
امکان وجود ندارد که بر تک تک نیروها نظارتی 

از جانب شورا صورت پذیرد.
 بحث نظارت شورا را بر شهرداری چگونه 

معنی می کنید ؟ 
 در پایان هر سال  اینکه بودجه شهرداری چقدر 
تحقق  پیدا کرده و تفریغ را بررســی کرده ایم و 
طبق قانون تا ۱۰ درصد جابه جایی مجاز می 
باشد. امسال جابه جایی زیر ۱۰ درصد می باشد 
که همه این ها بدان معنی است که در حال کنترل 

و نظارت است.
باتوجه با دستگیری دو شهردار بندرعباس 
در ســالهای اخیر به اتهام فساد مالی چرا 
هیچ پیگیری و بازخوردی از جانب شورا 
صورت نگرفته است؟ قوه قضائیه ورود 
پیدا کرده ولی شــواری شهر هیچ اقدامی 
نکرده اســت. درحالی که گزارش تخلفات 
باید از شورای شهر به مراجع بالاتر ارائه 

می شد.
باوقار گفت: شخصا پیگیری کردم و در شوا هم 
مطرح شــد ولی اعتقاد قلبی من  این نیست و 
نمی توانم آبروی فردی را ببرم هرچقدر هم که 
تخلف کرده باشد. اگر هم تخلفی صورت گرفته 
باشــد، تخلف اداری نیســت تا امروز هنوز از 
دستگاه های نظارتی و قضایی گزارش مبنی بر 
اعلام تخلف افراد مذکور به ما ارائه نداده است . 
هرکس تخلف کرد طبق قانون مجازات می شود.
باوقار در بین ســخنان خود گفت: به اعضای 
شــورای ششم هم نصیحت می کنم که در عزل 
و نصب های شهردار دخالت نکنند چراکه اگر 
اتفاق بدی بیفتد به گردن آنها خواهد بود و اگر 

خوب باشد که هیچ. 
وی همچنین تأ کید کرد: برخی از کسانی که در 
دروه ششم رأی آوردند شاید خیلی از قوانین را 
نمی دانند که حیطه کار شورا چیست و به دلیل 
قول هایی که به مردم داده می شــود سطح توقع 

مردم بالا می برند.
گفتنی اســت با توجه به اینکه  هیچ کارنامه ای 
از نظارت شورا به مردم گزارش داده نشده است 
و شــهروندان بزرگترین منتقدان شواری پنجم  
بوده اند نیز اسلام باوقار رئیس شورای اسلامی 
شــهر بندرعباس از دادن نمره به برنامه نظارتی 

شورا بر شهرداری بندرعباس امتناع ورزید.
وی به عملکرد شــورا در دوره پنجم در زمینه 
عمرانی نمره۱۸ و در سایر زمینه ها نمره ۱۵ را 
داده است. وی  تصریح نمود که دور بعد کاندید 
شورای شهر نخواهد شــد  و این آخرین دوره 

حضورش در شورا خواهد بود.

اسلام باوقار، رئیس شورای شهر بندرعباس:

از عملکرد شورا دفاع می کنم
اکثر مشکلاتی که در شهرداری وجود داشت به دلیل بی پولی و تورم بوده و نارضایتی ها 

گاهاً به دلیل بالا رفتن سطح توقعات شهروندان بوده است

بــا توجــه بــه اینکــه  هیچ 
کارنامه ای از نظارت شــورا 
داده  گــزارش  مــردم  بــه 
نشده است و شــهروندان 
بزرگترین منتقدان شواری 
پنجم  بوده اند نیز اســام 
شــورای  رئیــس  باوقــار 
اســامی شــهر بندرعباس 
از دادن نمــره بــه برنامــه 
نظارتی شــورا بر شهرداری 

بندرعباس امتناع ورزید

,,

gmail.commaryammonsef000 @

 مریم منصف/ دریا

گروه خبر // مدیرعامل شــرکت نفت 
ستاره خلیج فارس از انعقاد توافق نامه 
همکاری بین این شــرکت و صندوق 
ملی محیط زیست در راستای رفع آثار 
سوء زیست محیطی و احیا و بازسازی 
منطقه  در  واقــع  اکوسیســتم های 

حفاظت شده گنو خبر داد.
به گزارش خبرنــگار دریا ، »محمدعلی 
دادور« شــرکت نفت ستاره خلیج فارس 
را پالایشگاه ســبز کشور و نماینده ایران 
در بنیاد جهانی انرژی به سبب تولید بنزین 
با اســتانداردی فراتر از استاندارد یورو ۵ 
عنوان کرد و افــزود: با توجه به همگانی 
بــودن وظیفه حفاظت از محیط زیســت 
موضوع و همچنین لــزوم توجه به مبانی 
محیط زیســتی برای دستیابی به توسعه ی 
شــرکت  بین  همکاری  توافق نامه  پایدار 
نفــت ســتاره خلیج فــارس و صندوق 
ملی محیط زیست در راســتای رفع آثار 
سوء زیســت محیطی و احیا و بازسازی 

اکوسیستم های واقع در منطقه حفاظت شده 
گنو به امضا رسید.

وی اضافه کرد: بر اســاس این توافق نامه 
تأمین و به کارگیــری نیروهای حفاظت، 
تقویت نــاوگان موتوری محیط زیســت 
و  ماشــین آلات  خریــد  همچنیــن  و 
موتورسیکلت های موردنیاز برای نظارت 
و پایش محیط زیســت از تعهدات شرکت 

نفت ستاره خلیج فارس است.
نفت ســتاره خلیج  مدیرعامل شــرکت 
فارس یادآور شــد: پژوهــش، آموزش 
انجام  و فرهنگ ســازی محیط زیســت، 
اقدامات حمایتی زیستگاه و گونه از طریق 
توزیع علوفه  احیاء زیستگاه های طبیعی، 
دســتی در مراتع، آب رســانی به  تمامی 
تجهیزات  ســاخت  مصنوعی،  آبی  منابع 
و راهبری ســامانه و ایستگاه پایش کیفی 
محیط زیست، ایجاد سامانه گسیل هوشمند 
ماشین آلات و پایش مناطق، ایجاد مرکز 
بازپروری حیات وحش آسیب  و  قرنطینه 

دیــده، حمایت و تقویــت محیط بانان و 
همیاران و خرید تجهیــزات حفاظتی از 
دیگر مواردی اســت که صنــدوق ملی 
محیط زیســت متعهد شده بودجه دریافتی 

سنواتی را در آن محل ها هزینه کند.

وی در پایان ضمن ابراز امیدواری نسبت 
به همراهی تمامی دستگاه ها در پاسداشت 
محیط زیست، این حرکت را گامی مؤثر در 

راستای صیانت از مواهب الهی خواند.

در راستای حفاظت از زیست کره گنو انجام شد 
انعقاد توافق نامه همکاری بین نفت ستاره خلیج فارس و صندوق ملی محیط زیست


